




3 اقتصادی

توصیه سیف به مردم:

دلارنخرید؛قیمتهاپایینمیآید

رئیس کل بانک مرکزی با اعلام این که قیمت ارز در روزهای آینده در روندی کاهشی 
قرار می گیرد، تاکید کرد که سرمایه گذاری در نرخ ارز توجیه نداشته و کسانی که منابع 

خود را به ارز تبدیل می کنند، ضرر خواهند کرد.
»ولی الله سیف«  دیروز در جمع خبرنگاران به مردم اطمینان داد که بازار ارز آرام 

می شود.
وی افزود: سرمایه گذاری در ارز نمی تواند به هیچ وجه توجیه اقتصادی داشته باشد؛ 

کسی که منابع خود را به ارز تبدیل می کند در نهایت ضرر می کند.
رئیس کل بانک مرکزی یادآور شد: اگر به چهار پنج سال پیش برگردیم، خواهیم دید 
که در این مدت، اگر فردی سپرده بانکی داشته و نرخ سودهای بالای20 یا 25 درصد 
هم نگرفته بلکه سود 15 درصدی دریافت کرده باشد، تاکنون منابع وی80 درصد رشد 
کرده، در صورتی که میزان افزایش نرخ ارز در همین مدت، حدود 50 درصد بوده است.

*افرادی که منابع خود را به ارز تبدیل می کنند متضرر می شوند
وی ادامه داد: اگر نرخ ارز را در پنج سال پیش حدود سه هزار تومان در نظر بگیریم، 

اکنون حدود 50 درصد اضافه شده است.
سیف به مردم توصیه کرد که ریسک و خطر سرمایه گذاری در بازار ارز را نپذیرند و 

سرمایه گذاری امن و مطمئن داشته باشند.
وی با تاکید بر اینکه بازار ارز نیز آرامش لازم را خواهد داشت،افزود: در روزها و ماههای 
آیِنده شاهد این آرامش خواهیم بود. سیف همچنین با اشاره به شاخص های کلان 
اقتصادی، گفت: نگاهی به این شاخص ها از جمله تورم و رشد اقتصادی نشان می دهد 
که اقتصاد ما در مسیر درستی قرار دارد و به سمت تحرک بیشتر و رونق بهتر جلو می 
رود. وی تاکید کرد: درآمدهای ارزی نیز نسبت به سال گذشته بهتر شده، صادرات نفت 
نیز نسبت به سال گذشته افزایش یافته و قیمت هر بشکه نفت به دامنه70 دلار رسیده 

است، بنابراین دلیلی وجود ندارد در بلند مدت وضعیت ارزی دچار نوسان شود.
وی تاکید کرد که شرایط بازار ارز می تواند از سوی بانک مرکزی کنترل شود.

به گفته رئیس کل بانک مرکزی، در دو ماه آخر سال که اکنون وارد آن شده ایم، بازار 
ارز می تواند روند کاهش مناسبی داشته باشد.

* نظام کارمزدی در بانک ها باید اصلاح شود 
رئیس کل بانک مرکزی  همچنین در نشست تخصصی بانکداری نوآوری با تاکید بر 
اینکه بانک ها باید بتوانند از محل کارمزدها هزینه های خود را تامین کنند، گفت: نظام 
کارمزد بانکی باید اصلاح شود.  »ولی اله سیف« افزود: اگر بانکی بتواند با کارمزدها، 
هزینه های خود را پوشش دهد، از ساختار با ثبات مالی برخوردار است. وی بر اصلاح 
نظام کارمزدها در نظام بانکی تاکید کرد و گفت: در آغاز پیدایش بانکداری الکترونیک، 
بانکها سرمایه گذاری وسیعی را در این عرصه انجام دادند اما در آن زمان، صرفه اقتصادی 
این کار برایشان مطرح نبود. رئیس شورای پول و اعتبار در خصوص تازه ترین تصمیم 
بانک مرکزی برای اصلاح مدل کارمزدی و دریافت کارمزد از دستگاه های کارتخوان و 
شرکت های حوزه پرداخت، گفت: نظام بانکی با چالش هایی رو به روست که نیاز به 
اصلاح ساختار جدی در این بخش دارد، برای طبقه بندی و اصلاح این چالش ها عدم 
تعادل هایی وجود دارد که باید اصلاح شود که یکی از آنها درآمد و هزینه نظام بانکی 
است.وی درخصوص خدمات ارایه شده از سوی بانک ها گفت: بانک ها برای ورود به 
فناوری اطلاعات بنا به شرایط بازار و نگاه رقابتی، عموماً در نقطه شروع و برای بازاریابی 
به اقتصادی بودن ارایه خدمات بانکی خیلی توجه نداشتند، البته این مطلب در سایر 
خدمات بانک ها نیز کاملا مشهود است. رییس کل بانک مرکزی با اشاره به اهمیت 
درآمدهای کارمزدی بانک ها تصریح کرد: در دنیا برای بررسی و ارزیابی ساختار بانک 
این که چه میزان از هزینه های جاری از درآمدهای کارمزدی تعیین می شود، مورد 
ارزیابی قرار می گیرد. وی با بیان اینکه ساختار کارمزدی ما در حال حاضر نامناسب 
است، اضافه کرد: اگر کارمزد حذف شود، برای ادامه حیات بانک ناچار است هزینه ها 
را به نرخ تسهیلات اضافه و در نهایت هزینه تامین مالی را گران کند ولی مشکل ما از 
این فراتر است. سیف ادامه داد: برای ایجاد تعادل باید ساختار کارمزدی چه در بانکداری 
الکترونیک چه در سایر خدمات بانکی اصلاح شود و ما ناچار به اجرای این مهم هستیم.

به گفته سیف، نبود تعادل دارایی و بدهی و نقدینگی نیز مورد توجه بانک مرکزی است 
که در این خصوص اقداماتی انجام شده است.

سخنگوی دولت  خبرداد

افزایشبرداشتازمیدانهاینفتی
به3۵۰هزاربشکه

سخنگوی دولت از افزایش تولید میدان های مشترک نفت و گاز تا پایان امسال به 
۳50 هزار بشکه خبر داد.

محمدباقر نوبخت پس از پایان جلسه فرماندهي اقتصاد مقاومتي با اشاره به اجراي 
طرح هاي اقتصاد مقاومتي در حوزه نفت و گاز گفت: با توجه به اینکه براي سال 1۳96، 
افزایش تولید میدان هاي مشترک براي میدان هاي یادآوران، یاران و آزادگان تا ۳50 
هزار بشکه هدفگذاري شده بود، خوشبختانه در این میدان ها توانسته ایم با ضرورتي که 
در تسریع در افزایش ظرفیت برداشت از این میدان ها بود از اهدافمان پیش بیفتیم و این 
نگراني که در تولید میدان هاي مشترک عقب بودیم برطرف شده است. وي افزود: آنچه 
از سال 1۳92 براي افزایش تولید در میدان هاي مشترک آغاز شده است، تا مهر امسال 
از 70 هزار به 277 هزار بشکه افزایش داده ایم و باید تا پایان سال این ظرفیت را به ۳50 
هزار بشکه برسانیم. نوبخت با بیان اینکه براي این کار بیش از 8 میلیارد دلار سرمایه 
گذاري صورت گرفت خاطرنشان کرد: آنچه براي ما در اجراي سیاست هاي اقتصاد 

مقاومتي حایز اهمیت بود اولویت میدان هاي مشترک ما با کشورهاي همسایه بود.
*مهار آبهای مرزی ازاهداف اقتصاد مقاومتی  است

وي افزود: اکنون به ویژه درباره این طرح ها که ۳50 هزار بشکه در میدان هاي 
مشترک غرب کارون است، از برنامه پیشي گرفته ایم و مي توانیم تا پایان سال رقم 
277 هزار بشکه را به ۳50 هزار بشکه برسانیم و مطابق با اهداف سیاست هاي اقتصاد 
مقاومتي پیش برویم.سخنگوی دولت از بهره برداری از راه اهن کرمانشاه در بهمن ماه 
خبر داد. نوبخت همچنین، توسعه شبکه حمل و نقل ریلی را از اهداف اقتصاد مقاومتی 
اعلام کرد و گفت: امسال توانستیم شبکه سراسری راه آهن را به همدان برسانیم و انشاء 
الله در بهمن ماه دومین تعهد و هدفی که برای توسعه حمل و نقل ریلی داریم با افتتاح 
راه آهن کرمانشاه عملی خواهد شد. وی افزود: بعد از آن اتصال ارومیه ، رشت، تبریز ) از 
طریق میانه به بستان آباد( به شبکه سراسری راه آهن از طرح هایی است که در دست 
اجراست. سخنگوی دولت مهار آبهای مرزی را از دیگر اهداف اقتصاد مقاومتی اعلام کرد 
و گفت: ما طرح های وسیعی برای این بخش داریم که همه آنها به خوبی به پیش می 
رود. نوبخت افزود: بخشی از طرح های اقتصاد مقاومتی که از پشتیبانی مالی صندوق 
توسعه ملی برخوردار است با سرعت بیشتری اجرا می شود بنابراین با اطمینان بیشتری 
غیر از آنچه که ما از منابع دولتی استفاده می کنیم اکنون صندوق توسعه ملی از طرح 

های مختلف برای توسعه پشتیبانی مالی می کند.

وزیر ارتباطات اعلام کرد

ثبت٤۲میلیاردتومانکلاهبرداریوتراکنش
غیرمجاز

وزیر ارتباطات اعلام کرد که آمار پلیس فتا نشان می دهد در نیمه اول امسال 
حدود ٤2 میلیارد تومان کلاهبرداری و تراکنش غبرمجاز در فضای الکترونیک 

انجام شده است.
آذری جهرمی دیروز در هفتمین همایش بانکداری الکترونیک با اشاره به اهمیت 
امنیت حاکم بر عملیات الکترونیک شبکه بانکی گریزی به برخی آمارهای موجود 
ارایه شده از سوی پلیس فتا زد و توضیح داد: پلیس فتا به عنوان پلیس امینیت 
فضای مجازی اعلام می کند که بیش از 60 درصد شکایت های اعلامی به آن 
مربوط به برداشت های غیرمجاز بانکی است. وی گفت: کم نیستند شکایت های 
مربوط به برداشت های غیرمجاز، ارقام متفاوتی مطرح است به طوری که پزشکی 
می گفت 70 میلیون تومان از حساب وی برداشت شده است. آذری جهرمی ادامه 
داد:با توجه به حجم بالای شکایات و همچنین برداشت های غیر مجاز بانکی و از 
سویی عدم مسئولیت بانک ها در این مورد از شبکه بانکی می خواهم که به ارتقای 
امنیت در حوزه الکترونیک توجه ویژه داشته باشند. وزیر ارتباطات یادآور شد: با 
توجه به فراگیری پرداخت الکترونیک باید روال به گونه ای باشد که اعتماد مردم به 
این حوزه خدشه دار نشده و بیش از گذشته باشد، این در حالی است که اگر قرار 
باشد رونق اقتصادی در کسب و کارهای مجازی ایجاد شود این اعتماد از عوامل 

مهم خواهد بود.

سه شنبه -سوم بهمن ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4480

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل 

تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳0002028۳8٤ شماره  رای   -1
1۳9111٤٤۳0002017800 آقای احمد چهرقانی فرزند صحبت اله متولد 
1۳62/8/1 در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 82/٤1 مترمربع پلاک شماره فرعی از 175۳ – اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی برابر سند قطعی 

.)م الف 6811(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳00020280٤۳ شماره  رای   -2
1۳9211٤٤۳0002000٤٤0 آقای یداله ذاکری فرزند حسین در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 150 مترمربع 
پلاک شماره 162 فرعی از  1956– اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از امراله بادی با ولایت حسین بادی 

.)م الف 6810(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳000202820۳ شماره  رای   -۳
متولد  علی  فرزند  رمضانی  اسمعیل  آقای   1۳9111٤٤۳0002010079
1۳5٤/1/1 در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 120 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2٤97 – اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمد رشید 

الاسلامی احدی از ورثه معصومه شیخ الاسلامی .)م الف 68۳0(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳0002022۳٤1 شماره  رای   -٤
1۳9211٤٤۳0001000٤69 آقای سید صاحب شفیعی فرزند میر ولی متولد 
1۳۳9/2/2 در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 1٤۳/75 مترمربع پلاک شماره فرعی از  2۳28– اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت 

مشاعی .)م الف 68٤5(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳000202٤600 شماره  رای   -5
1۳9۳11٤٤۳0002000٤۳۳ آقای علی اکبریان فرزند عبدالمجید در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 200 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از  2٤51– اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از مهدی پور کلهر . )م الف 6861(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳0002027۳۳2 شماره  رای   -6
متولد  احمد  فرزند  عموزاده  یداله  آقای   1۳9211٤٤۳000200۳766
1۳16/٤/10 در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 102/69 مترمربع پلاک شماره فرعی از  25۳1– اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت 

مشاعی  .)م الف 686٤(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳000202201٤ شماره  رای   -7
فرزند  بنچناری  رحمانی  غلامعلی  آقای   1۳9111٤٤۳000200۳16۳
محمدعلی متولد 1۳۳0/10/2 در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت 75 مترمربع پلاک شماره فرعی از  2۳80– اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 

محمدعلی ، خلیل ، غلامعلی و عبدالعلی زندیه .)م الف 6867(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳000202062۳ شماره  رای   -8
متولد  محمد  فرزند  حسنی  افضل  آقای   1۳9111٤٤۳00020192٤9
1۳59/0۳/01 در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 109/77 مترمربع پلاک شماره فرعی از 216٤– اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از علی محمد 

فاطمی فرزند سید حسین  .)م الف 6881(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳0002028199 شماره  رای   -9
متولد  مجید  فرزند  بخش  کرم  رضا  آقای   1۳9٤11٤٤۳0002000669
1۳5٤/5/2٤ در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 99/90 مترمربع پلاک شماره فرعی از  25۳1– اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت 

مشاعی .)م الف 6880(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳0002017267 شماره  رای   -10
1۳9111٤٤۳0002005800 آقای عبدالرضا کعبی نسب فرزند ضامل در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 162/20 
مترمربع پلاک شماره فرعی از  1695– اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف 
)6871

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳000200۳260 شماره  رای   -11
1۳9111٤٤۳0002012067 آقای پرویز نعمتی فرزند دومانعلی در قسمتی 
به مساحت 150/75   بنا شده  از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
مترمربع پلاک شماره باقیمانده 65٤ فرعی از 1956 – اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی 

.)م الف 6887(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳00020278٤۳ شماره  رای   -12
در  ایرج  فرزند  رستمانی  زهرا  فاطمه  خانم   1۳9211٤٤۳000200٤8۳1
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 7۳/52 
مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده 176٤ – اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی 

.)م الف 6891(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳0002026۳82 شماره  رای   -1۳
1۳9211٤٤۳00020017٤9 آقای احمد جعفریان سیار فرزند نصرت اله در 
سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
ششدانگ 11٤ مترمربع پلاک شماره فرعی از  1868– اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت 

مشاعی .)م الف 6890(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳0002026۳8٤ شماره  رای   -1٤
1۳9211٤٤۳0002001750 آقای محمد جعفریان یسار فرزند نصرت اله در 
سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
ششدانگ 11٤ مترمربع پلاک شماره فرعی از 1868 – اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت 

مشاعی  .)م الف 6890(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳0002020221 شماره  رای   -15
1۳9111٤٤۳0002002118 آقای محمد تقی مراد زاده فرزند ابراهیم متولد 
1۳۳0/10/07 در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 12٤/5۳ مترمربع پلاک شماره فرعی از 197٤ – اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از مهدی 

شاکری .)م الف 6897(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳00020۳1156 شماره  رای   -16
1۳9611٤٤۳0002001205 آقای هادی خدابنده لو فرزند ولی اله در یک و 
نیم دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
ششدانگ 1010/8٤ مترمربع پلاک شماره فرعی از  21۳1– اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری طی  سند 

رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف 689٤(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳00020۳1151 شماره  رای   -17
1۳9611٤٤۳000200120۳ آقای جواد خدابنده لو فرزند ولی اله در یک و 
نیم دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
ششدانگ 1010/8٤ مترمربع پلاک شماره فرعی از 21۳1 – اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی 

سند مالکیت مشاعی  .)م الف 689٤(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳00020۳115۳ شماره  رای   -18
1۳9611٤٤۳000200120٤ آقای علی خدابنده لو فرزند ولی اله در یک و 
نیم دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
ششدانگ 1010/8٤  مترمربع پلاک شماره فرعی از 21۳1 – اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری طی سند 

رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف 689٤(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳00020۳1157 شماره  رای   -19
1۳9611٤٤۳0002001206 آقای مهدی خدابنده لو فرزند ولی اله در یک و 
نیم دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
ششدانگ 1010/8٤ مترمربع پلاک شماره فرعی از 21۳1 – اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی 

سند مالکیت مشاعی .)م الف 689٤(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳0002027۳٤5 شماره  رای   -20
1۳9111٤٤۳0002012982 آقای مسعود تلخ آبی فرزند علی اکبر در سه 
دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
ششدانگ ٤9/55 مترمربع پلاک شماره فرعی از 19۳7 – اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی برابر سند قطعی  

.)م الف 6907(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳0002027۳٤8 شماره  رای   -21
1۳9111٤٤۳000201298۳ خانم فریبا بختیاری فرزند محمدعلی در سه 
دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
ششدانگ ٤9/55 مترمربع پلاک شماره فرعی از 19۳7 – اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی برابر سند قطعی 

.)م الف 6907(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳00020۳0٤6٤ شماره  رای   -22
1۳9۳11٤٤۳00020006۳6 آقای احمد عزیزی فرزند مسیب در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 200/60 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 1692 – اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف 6917(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳00020۳0۳٤5 شماره  رای   -2۳
1۳9611٤٤۳0002000507 آقای رضا حقیقی فرزند اسفندیار در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 56 مترمربع 
پلاک شماره 287 فرعی از 19٤1 – اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از وراث علی اصغر دستجانی فراهانی  

.)م الف 690٤(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳0002028202 شماره  رای   -2٤
1۳9111٤٤۳000200567۳ آقای شیرینعلی صادقلو فرزند اسمعیل متولد 
1۳۳5/8/5 در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 100/89 مترمربع پلاک شماره 5٤ فرعی از 19٤7 – اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسین 

بیگدلی  .)م الف 6791(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳00020۳0٤9٤ شماره  رای   -25
1۳9511٤٤۳0002001586 آقای اصغر معصومیان آلانق فرزند حاجی آقا 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
100 مترمربع پلاک شماره 1/90 فرعی از 19٤5 – اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از احمد طاوسی .)م 

الف 6921(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳00020298٤٤ شماره  رای   -26
1۳9211٤٤۳000200۳82٤ آقای شعبانعلی آرور فرزند نوروزعلی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 6٤ مترمربع 
پلاک شماره 2/٤0 فرعی از 196۳ – اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از قربانعلی شاکری .)م الف 692٤(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳00020۳1۳97 شماره  رای   -27
1۳9211٤٤۳000200٤792 آقای خانم گل بس شجاع فرزند رمضان در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 165 
مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 218٤ – اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از صادق زند  .)م الف 6927(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳00020۳1۳95 شماره  رای   -28
1۳9211٤٤۳000200٤791 آقای علی شجاع فرزند رمضان در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 168 مترمربع 
پلاک شماره 1 فرعی از 218٤ – اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از صادق زند .)م الف 6927(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9660۳۳00020۳1۳92 شماره  رای   -29
1۳9211٤٤۳000200٤790 آقای علی شجاع فرزند رمضان در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 167 مترمربع 
پلاک شماره 1 فرعی از 218٤ – اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از صادق زند .)م الف 6927(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 
مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت 
اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه 
و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/11/03 تاریخ انتشار دوم: 1396/11/18
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
1- رای شماره 1۳9660۳۳0001015٤65 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9211٤٤۳0001002٤6٤ آقای علی کاوندی 
فرزند یوسف در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 90/٤9 مترمربع پلاک شماره 1100٤ اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از بی بی خانم میری .)م الف 6817(

2- رای شماره 1۳9660۳۳0001015759 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9۳11٤٤۳0001001502 خانم زلیخا رضائی 
فرزند مصطفی در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 126 مترمربع پلاک شماره 
109۳0 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری از اسماعیل رضا قلی 

بیگی .)م الف 6820(
۳- رای شماره 1۳9660۳۳0001015758 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9111٤٤۳0001006117 آقای اسماعیل 
رضا قلی بیگی فرزند علی در چهار دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 126 مترمربع 
پلاک شماره 109۳0 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی . )م الف 

)6820
٤- رای شماره 1۳9660۳۳000101٤56٤ مربوط به پرونده کلاسه 1۳9611٤٤۳00010000٤7 آقای علی صاحبی 
خجسته فرزند فرزندعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 180 مترمربع پلاک شماره 10965 اصلی واقع 

در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی .)م الف 6821(
5- رای شماره 1۳9660۳۳000101۳501 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9٤11٤٤۳00010001۳5 آقای مصطفی 
رمضانی فرزند علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 50/12 مترمربع پلاک شماره 611٤ اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حسین نیکو کلام .)م الف 6827(
6- رای شماره 1۳9660۳۳000101٤025 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9111٤٤۳0001008218 آقای عباس 
اسحاقی فرزند تقی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 98 مترمربع پلاک شماره 10۳57 اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی .)م الف 6820(
7- رای شماره 1۳9660۳۳000101٤8٤9 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9111٤٤۳0001009781 آقای علی اصغر 
سلیمانی فرزند ابراهیم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 100 مترمربع پلاک شماره 10٤۳5 اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از اسماعیل غفاری احدی از وراث 

جعفر غفاری .)م الف 68٤0(
8- رای شماره 1۳9660۳۳0001016082 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9211٤٤۳0001000657 آقای سید ولی اله 
موسوی انیجدان فرزند سید هدایت در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 125 مترمربع پلاک شماره 1100۳ 

اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م الف 68٤7(
9- رای شماره 1۳9660۳۳000101٤722 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9111٤٤۳0001006٤25 آقای حسین 
حسن زاده فرزند مرتضی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 115 مترمربع پلاک شماره ٤6٤ فرعی از 109۳٤ 

اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م الف 68٤9(
10- رای شماره 1۳9660۳۳0001016692 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9611٤٤۳0001000898 آقای مهدی 
وزیری سیر فرزند ابوالمحسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 11٤ مترمربع پلاک شماره ۳ فرعی از 
112۳9 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از هادی 

اویسی فردوئی .)م الف 685۳(
11- رای شماره 1۳9660۳۳0001015٤8۳ مربوط به پرونده کلاسه 1۳9511٤٤۳00010019٤6 آقای حسن 
زندیه فرزند محرم علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ٤۳/50 مترمربع پلاک شماره 19 فرعی از 10۳09 

اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی  .)م الف 6809(
12- رای شماره 1۳9660۳۳000101٤017 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9111٤٤۳00010019۳2 آقای غلامعلی 
صیادی فرزند محمدرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 70 مترمربع پلاک شماره 10٤7۳ اصلی واقع 

در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از فاطمه جوادی کلکو .)م الف 
)68۳1

1۳- رای شماره 1۳9660۳۳0001016200 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9511٤٤۳00010019۳0 خانم نرجس 
قاسمی زادیان فرزند رضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 152/٤7 مترمربع پلاک شماره 109٤2 اصلی 

واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی .)م الف 6856(
به پرونده کلاسه 1۳9211٤٤۳000100۳٤7٤ آقای علی  1٤- رای شماره 1۳9660۳۳0001015621 مربوط 
مهدوی راد فرزند غلامرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 96/۳0 مترمربع پلاک شماره 198 فرعی از 
109۳۳ و 109۳٤ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م 

الف 687٤(
15- رای شماره 1۳9660۳۳0001015199 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9611٤٤۳0001000851 آقای محمدرضا 
جندقی فرزند عباس در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 2۳2/10 مترمربع پلاک شماره 10275 اصلی واقع 

در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م الف 688٤(
16- رای شماره 1۳9660۳۳000101۳٤۳1 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9111٤٤۳00010066۳2 آقای جعفر 
کرمانی فرزند عباس در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 10۳ مترمربع پلاک شماره 718 فرعی از 111۳5 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از سید مهدی مدرسی 

احدی از وراث سید حسین مدرسی .)م الف 6877(
17- رای شماره 1۳9660۳۳0001012251 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9111٤٤۳0001007025 آقای حسن 
نظری فرزند علی اصغر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 1۳۳ مترمربع پلاک شماره 1087۳ اصلی واقع در 

قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی  .)م الف 6621(
18- رای شماره 1۳9660۳۳000101٤007 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9111٤٤۳000100929٤ آقای محمدجواد 
تارم فرزند محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 6٤0 فرعی از 111۳5 اصلی 

واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م الف 6900(
19- رای شماره 1۳9660۳۳0001015۳89 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9111٤٤۳000100٤50٤ آقای علی باقری 
فرزند ولی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 75 مترمربع پلاک شماره ٤57و ٤58 فرعی از 109۳۳و 109۳٤ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی اصفهانی 

مشهور .)م الف 6910(
به پرونده کلاسه 1۳9511٤٤۳0001001660 خانم زهرا  20- رای شماره 1۳9660۳۳000101۳٤27 مربوط 
افضلی اسفیدواجانی  فرزند سید محمود در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 182/09 مترمربع پلاک شماره 
18/۳6 فرعی از 10250 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی 

.)م الف 6911(
21- رای شماره 1۳9660۳۳0001015629 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9511٤٤۳0001001152 آقای حسین 
قربانعلی وکیلی فرزند ابوالقاسم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 96/70 مترمربع پلاک شماره 115 فرعی از 

10707 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی .)م الف 691٤(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک 
قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود 
را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون 

مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/11/03 
تاریخ انتشار دوم: 1396/11/18
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم
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روزگار عجیب و غریبی است

مربیبازیکنسازفوتسالهمرفت!

آقای تقی عطائی هم از میانمان رفت و به دیار ابدی سفر کرد . بله واقعیت و حقیقتی 
تلخ که در کشور ما همیشه بدین صورت بوده که تا نمیری هیچ کس سراغت را نمی 

گیرد . مرده پرستی مصیبت بزرگی است در این روزگار...
به جایی رفت که دیگر خبر از تبعیض و نابرابریها رایج در جامعه مان وجود ندارد . به 

جائی رفت که همه با هم برابرند و اثر گذار در جایگاهت نیستند. 
عجب روزگار عجیب و غریبی !

اینجا ارزش جان انسانها ، آن هم از جنس معلم و مربی کمتر از دستمزد گورکن ها 
شده است . مردان انسان ساز جامعه ما می روند و جماعت دور هم جمع شده ، فاتحه 

ای می خوانند و دوباره فاتحه ای و ....
دیروز تجویدیان ها و نریمان ها و محبی ها و ..... امروز عطائی و فردا چه معلوم ؟

از میان ما پر کشیدند و رفتند و ما را در این گوشه نشینی به سوگ نشاندند و ما آه 
میکشیم و بغض در گلو می فشاریم و عجب روزگار عجیب و غریبی است !

به قول بزرگی می گفت جهنم همین دنیا شده برای خیلی ها 
سالها کنار مردمی نفس میکشیم ولی افسوس از توجهی ....

عطایی عزیز ، 
حالا چاره ای جز تحمل دوری تو نیست ، واژه ها در تنمان فریاد می کشند اما حیف 

که نمی توان همه آنها را توی تن کاغذ جا داد .
فقط می توان نوشت روزگار عجیب و غریبی است !

عطایی عزیز ، معلم پر تلاش ، مربی با دانش ، سالها خواهد گذشت و تاریخ ورزش ما 
قدردانت خواهد بود و خاطرات در گوشمان نجوا خواهد کرد .

به امید آنکه زنگ رفتنت یک روز ما را هم بیدار کند .
خداحافظ رفیق !

انصاری فرد:

برایمسعودشجاعیخیلیناراحتم
آقای گل سوپرلیگ یونان با بیان این که سختی های زیادی متحمل شده گل 

های به ثمررسیده را هدیه خداوند به او قلمداد کرد.
مهاجم ایرانی المپیاکوس در ادامه درخشش خود در سوپرلیگ دو گل از سه گل 
تیمش را وارد دروازه زانتی کرد تا با این گل ها به تنهایی بر صدر جدول آقای گل 

ها خیمه زده و در آستانه رسیدن به افتخاری بزرگ قرار بگیرد.
کریم انصاری فرد عملکرد بسیار خوبی تا به اینجای فصل داشته و با 11 گل به 
یکی از سوپراستارهای فوتبال یونان تبدیل و مدعی اول آقای گلی لقب گرفته است 
تا محبوبیتش در بین طرفداران همین طور رسانه های این کشور به اوج خود برسد. 
پس از دیدارشب گذشته کریم از اینکه هواداران نام او را تشویق می کردند ابراز 

خوشحالی کرد و اقدام جالبی انجام داد که مورد توجه همه قرار گرفت.
*گل های من هدیه خداوند است

کریم در پاسخ به سوالی درباره اینکه چرا پس از گلزنی آسمان را با دستانش نشان 
می دهد گفت:» همیشه گل هایم را از جانب خداوند می دانم. مثل تمام دین ها، ما 
هم خدای خودمان را داریم. می خواهم از او تشکر کنم. واقعا این بار از او ممنونم. 
وقتی خوشحالم و جشن می گیریم، همواره خدا را به یاد دارم و این گل ها را از 

جانب او می دانم«.
*گارسیا همیشه انتظارات بالایی دارد

درباره انتظارات مربی، کریم ادامه داد:» مربی اهداف خودش را برای هر بازی 
دارد. ما سعی می کنیم در این برنامه بهترین عملکرد را داشته باشیم. گارسیا 
همیشه انتظارات بالایی دارد، اینکه سریع بازی کنیم، آماده باشیم و وقتی توپ را 

لو می دهیم، سریعا توپ را به دست آوریم«.
* از تشویق طرفداران هیجان زده می شوم

کریم درباره اهدا پیراهنش به یک هوادار معلول گفت:» حس خیلی فوق العاده 
ای داشتم و می خواهم با انرژی و قدرت بیشتری ادامه دهم. این که هواداران نام 
تو را صدا بزنند حس فوق العاده ای دارد. با این حرکت )اهدا پیراهن( سعی داشتم 
از آنها تشکر کنم، از آنهایی که با وجود مشکلات حرکتی، کنار ما هستند و ما را 
حمایت می کنند. هدیه کوچکی بود و دوست داشتم پیراهن های بیشتری داشتم 

تا به همه هدیه می دادم«.
*خیلی سختی کشیدم تا به اینجا برسم

کریم سپس درباره اینکه در ابتدای فصل از فهرست تیم خارج شده بود و حالا 
بهترین گلزن تیمش است گفت:» بازیکنان دوست دارند بازی کنند. وقتی شرایط 
اینگونه نباشد، باید بیشتر تلاش کرد. در ۳ ماه اول، من از فهرست تیم خارج بودم 
و بازی های زیادی را از دست دادم؛ ولی به تلاشم ادامه دادم و به من فرصت داده 
شد. آماده بودم که با تمام وجود در زمین ظاهر شوم. خدا را بابت این فرصت شاکر 

هستم. تلاش زیادی انجام می دهم و این تلاش را تا پایان ادامه خواهم داد«.
*برای مسعود خیلی ناراحتم

انصاری فرد درباره تقابل با آ ا ک و مسعود شجاعی گفت:» من و مسعود دوستان 
خوبی هستیم. از 1٤ سالگی او را می شناسم. ما در تیم ملی هم تیمی بودیم و حالا 
او کاپیتان ماست. برایش ناراحتم، زیرا کار سختی مقابل ما پیش رو خواهد داشت. 

ما سخت تلاش خواهیم کرد تا قهرمان شویم و هواداران را خوشحال کنیم«.

استقلال خوزستان - ذوب آهن در مرز لغو 

گردوغبارجنوبیعلیهبرنامهلیگبرتر
گرد و غبار همچنان در شهرهای مختلف استان خوزستان وجود دارد و هیچ بعید 

نیست بازی فردای استقلال و ذوب آهن در اهواز لغو شود.
هفته پیش دیدار تیم های فولاد و پیکان که قرار بود روز جمعه برگزار شود، به 
شنبه موکول شد؛ اما تداوم گرد و غبار در اهواز، سبب تعویق این مسابقه به زمان 
دیگری شد. حال سه روز از این موضوع می گذرد و همچنان هوای اهواز در شرایط 
غیر استاندارد قرار دارد و هیچ بعید نیست مسابقات این هفته فوتبال در خوزستان 

بازهم لغو شود.
 مدیر کل هواشناسی استان خوزستان امروز در مصاحبه با رسانه های محلی 
گفت:» در حال حاضر به دلیل اینکه در هوا و جو تغییراتی ایجاد نشده است، 
وضعیت گرد و خاک در بیشتر شهرها پایدار مانده است؛ ولی به تدریج دید افقی 

بهتر خواهد شد.« 
وی در خصوص پایان این گرد و غبار هم اظهار داشت:» زمانی این پدیده کاملا از 
خوزستان خارج می شود که بارش قابل ملاحظه یا تغییرات جوی مناسبی داشته 

باشیم. « 
اما خبر دیگری که شهروندان اهوازی را نگران می کند، احتمال فعال شدن 
کانون های داخلی گرد و غبار است که ممکن است وضعیت را بدتر هم کند؛ ولی 
برخی نقشه های هواشناسی نیز از احتمال بارش خفیف باران در عصر سه شنبه 

خبر داده اند.
 البته امروز برخلاف روزهای دیگر مدارس، دانشگاه ها و ادارات به فعالیت عادی 
خود ادامه دادند و مدیرکل مدیریت بحران استان خوزستان نیز خبر از رفع کامل 
گرد و غبار تا پایان امشب داد.  اگر هوای اهواز تا فردا در حالت سالم قرار بگیرد، 
به احتمال زیاد بازی استقلال خوزستان و ذوب آهن برگزار خواهد شد و تلاش 
مسئولان فوتبال این استان نیز برای برگزاری مسابقه است، چرا که تعویق دو دیدار، 
اصلا خبر خوشایندی نیست.  اوضاع در استان خوزستان به قدری وخیم بود که 
حتی پرواز سبزپوشان اصفهانی به اهواز لغو شد و شاید این موضوع، برگزاری بازی 
را تحت تاثیر قرار دهد.  همچنین باید گفت استاندارد غبار در هوا 150 میکروگرم 
برمترمکعب است؛ اما در روزهای اخیر، میزان غبار در هوای شهرهای جنوبی به 

7-8 برابر این مقدار هم رسیده بود.

سه شنبه -سوم بهمن ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4480

علی پروین :

هیچ بازیکنی را در پرسپولیس به زور نگه نداشتم 

پیشکسوت باشگاه پرسپولیس گفت: هیچ بازیکنی را در پرسپولیس به زور نگه 
نداشتم و حتی پیوست این موضوع را چند روز قبل در اکران فیلم مستندش 

دوباره گفت.
علی پروین در خصوص وضعیت تیم فوتبال پرسپولیس، روند نتیجه گیری این 
تیم در لیگ برتر، جدایی مهدی طارمی و آخرین وضعیت سلامتی اش صحبت هایی 

کرد که در زیر می خوانید:
*پرسپولیس در حال حاضر صدرنشین لیگ برتر است، وضعیت این تیم 

را چطور می بینید؟
به نظر من پرسپولیس در چند بازی اخیر خوب نبود، شاید بازیکنان خسته 
هستند و فشار بازی ها روی آنها اثر گذاشته است. فکر می کنم این هفته بازیکنان 
بیشتر استراحت کرده باشند و بتوانیم شاهد نتیجه گیری بهتری باشیم. فکر 
می کنم اگر پرسپولیس بخواهد همینطور ادامه دهد با این رویه کار برایش سخت 
خواهد شد. بازی های سخت زیادی باقی مانده و فکر می کنم پرسپولیسی ها مغرور 

شده اند. آنها باید با انگیزه بیشتری بازی کنند.
*توصیه شما برای اینکه بازیکنان از غرور و خوابیدن در باد صدرنشینی 

خارج شوند چیست؟
آنها باید با انگیزه تر بازی کنند و نباید فکر کنند که چون چند امتیاز جلو هستند 
قهرمان خواهند شد. به نظر من پرسپولیس قهرمان هست اما 10 بازی دیگر باقی 
مانده و باید با انگیزه تر بازی کنند و تیمی را دست کم نگیرند تا مثل سال گذشته 
دل مردم را شاد کنند. پرسپولیس سال گذشته خوب بود و امسال هم خوب است 

و باید این روند را ادامه دهد. ۳0 امتیاز تا پایان لیگ باقی مانده و مردم منتظر 
نتایج خوب هستند البته این را هم قبول دارم که تیم های جلوی پرسپولیس خیلی 
دفاعی بازی می کنند و این موضوع کار را سخت می کند، زمان ما هم این شرایط 
وجود داشت و تیم ها مقابل ما دفاع می کردند اما ما در همان 15 یا 20 دقیقه اول 
بازی گل می زدیم و تیم ها بازتر بازی می کردند و گل های بعدی را هم می زدیم.

برخی ها اصطلاح فوتبال اتوبوسی را درباره رقبای پرسپولیس به کار می برند که با 
تعداد نفرات زیاد دفاع می کنند.

به هر حال این هم یک نوع سیستم است و تیمی که زورش نمی رسد مجبور 
است که دفاع کند. شما فرض بگیرید که یک تیم با 2 فوروارد در آزادی جلوی 
پرسپولیس بازی کند خب مشخص است که ٤ گل می خورند، کار دفاعی یک 
تاکتیک است و پرسپولیسی ها باید روی آن کار کنند، باید با این ذهنیت بازی کنند 
که حریفان همه دفاعی بازی می کنند. در این شرایط پرسپولیسی ها باید گل زدن 
را یاد بگیرند. آنها موقعیت پیدا می کنند و باید از آن استفاده کنند. خوشبختانه 
علی علیپور مثل فرشاد پیوس بوی گل می دهد، این را هم باید در نظر داشت که 

همیشه یک مهاجم 5 موقعیت خراب می کند تا یکی از آنها گل شود.
در  نظر شما  پرسپولیس جدا شد.  از  نهایت  در  هم  طارمی  *مهدی 

خصوص نوع جدایی او چیست؟
صحبت های آقای گرشاسبی را در تلویزیون دیدم که می گفت طارمی گفته 
نمی خواهم بمانم و در این شرایط صلاح بود که او برود تا به زندگی اش برسد. 
بازیکن را که نمی شود به زور نگه داشت، هواداران باید او را تشویق کنند و بابت 

زحماتی که کشیده قدردان او باشند. به نظر من طارمی اگر به اروپا می رفت خیلی 
بهتر از قطر بود چون آنجا راه برای پیشرفت بازتر بود. طارمی در پرسپولیسی بازی 
می کرد که حداقل 20 هزار تماشاگر در هر بازی به استادیوم می آمد اما در قطر 
شرایط اینطور نیست. به هر حال حضور هواداران یک انگیزه برای بازیکنان است و 
وقتی طارمی در استادیومی بازی کند که 10 نفر هم در آن نباشد انگیزه اش خود 
به خود کم می شود، من برایش آرزوی موفقیت می کنم و حالا که صلاح دیده از 
تیم جدا شود مردم هم از او راضی باشند و تشویقش کنند چون زحمات زیادی 

کشید و 2 فصل آقای گل شد. امیدوارم رفتنش به نفع خودش باشد.
*زمان خود شما چطور؟ آیا بازیکنی اینطور از پرسپولیس جدا شد؟

به این صورت نه اما هیچ بازیکنی را به زور در پرسپولیس نگه نداشتم. یک روز 
ناصر محمدخانی و حمید درخشان پیش من آمدند و گفتند که تیم های قطری ٤ 
میلیون تومان به آنها پول می دهد. من به آنها گفتم که پس به آنجا بروید تا تکانی 
به زندگیتان بدهید. حتی یک روز فرشاد پیوس به من گفت که از تیم های قطری 
پیشنهاد دارم و من به او گفتم اگر فکر می کنی صلاحت در این است که بروی، 
برو و معطل نکن. با اینکه این را به فرشاد گفتم اما همان شب به در خانه ما آمد 
و گفت علی آقا! اگر شما دلت نیست من به قطر نمی روم اما من به او گفتم برو و 
به زندگی ات سر و سامان بده. حتی همین چند روز پیش که اکران فیلم مستند 
فرشاد پیوس بود همین حرف ها را در فیلمش گفته بود. به نظر من نمی شود هیچ 
بازیکنی را به زور نگه داشت. دست طارمی هم درد نکند که 2-۳ سال زحمت 

کشید و هواداران باید او را تشویق کنند.
*چند روزی در بیمارستان بستری شدید و این موضوع نگرانی زیادی 
بین هواداران و علاقه مندان شما ایجاد کرد. وضعیت جسمانی تان در حال 

حاضر چطور است؟
خداراشکر خوبم، مشکلی هم ندارم. یک تب آنفلوآنزا بود که دکتر برای چکاب مرا 
یکی دو روز در بیمارستان بستری کرد. اما می خواهم از قول من بنویسید که واقعاً 
ممنون پرسنل زحمت کش بیمارستان کسری هستم. از مدیریت بیمارستان گرفته 
تا خدمات زحمت کش همه و همه مرا شرمنده خودشان کردند. حتی روزی که 
قرار بود ترخیص شوم بیمارستان یک ریال هم از من پول نگرفت و واقعاً خجالت 
کشیدم. گفتم که نمی شود پول ندهم اما آنها گفتند شما قهرمان این کشور هستید 
و نیازی به پرداخت پول نیست. واقعاً در بیمارستان آنقدر به من محبت کردند 
که شرمنده شدم. انشاالله همیشه سلامت باشند و دستشان درد نکند.البته در 
زمانی که شما بیمارستان بودید گویا از برخی ها که به ملاقات شما نیامدند دلخور 
شدید.من از کسی دلخور نیستم. به هر حال این روزها مردم گرفتاری زندگی 
شخصی شان را دارند و نمی شود از کسی انتظار داشت. باور کنید یکی از دلایلی که 
هر چند وقت یکبار به چکاب نمی روم همین است چون می دانم اگر به بیمارستان 
بروم مردم می خواهند از کار و زندگی شان بزنند و به ملاقات من بیایند. من از 
کسی گله ندارم. در همین شرایط هم مزاحم مردم شدم چرا که یکسری شبانه روز 
در بیمارستان بودند و واقعاً من را شرمنده کردند. از طریق شما می خواهم از آقای 
شریعتمداری )وزیر صنعت، معدن و تجارت( و آقای شجاعی برهان )عضو سابق 
هیأت مدیره باشگاه پرسپولیس( تشکر ویژه ای کنم، این دو عزیز ساعت 11 شب 

به ملاقات من آمدند و من را خجالت زده کردند.

مهاجم ایرانی جدید الغرافه قطر در مصاحبه تفصیلی با سایت 
سازمان لیگ ستارگان گفت:اولین بازی خودم را مقابل تیم 
قدرتمندی مانند السد آغاز می کنم و این امر باعث شده تا با 

انگیزه بیشتری وارد این بازی شوم.
مهدی طارمی، مهاجم ملی پوش کشورکمان که به تازگی به 
تیم الغرافه قطر پیوسته است با سایت سازمان لیگ ستارگان 
قطر مصاحبه ای اختصاصی انجام داده است که به شرح زیر 

است:
* نظرت درباره تجربه جدیدت به همراه تیم الغرافه در 

لیگ ستارگان قطر چیست؟
من چند روزی است که به دوحه آمده ام و از پیوستن به 
تیم الغرافه احساس خوشحالی می کنم. در طول این مدت از 
سوی مسئولان باشگاه و همبازی هایم بسیار حمایت شدم و 
من انگیزه زیادی دارم تا به همراه تیم جدیدم پس از ٤ ماه 

دوری از میادین به خاطر محرومیت بازی کنم.
* آیا آماده بازی در مسابقات پیش رو هستی؟

تمام تلاشم را می کنم تا با فضای تیم الغرافه آشنا شوم. اولین 
بازی خودم را مقابل تیم قدرتمندی مانند السد آغاز می کنم 
و این امر باعث شده تا با انگیزه بیشتری وارد این بازی شوم. 
شوق و ذوق پیروزی در الغرافه حاکم است. عملکرد تیم 
بسیار پیشرفت کرده است و بدون شک با کسب پیروزی 

های پیاپی در آینده اعتماد به نفس تیم بالا خواهد رفت.
* چرا الغرافه را به عنوان تیم جدیدت انتخاب کردی؟
پیش از این درباره فوتبال پیشرفته و خوب قطر شنیده بودم. 
اشکان دژاگه همبازیم در تیم ملی که سابقه بازی در العربی 
را دارد و مسعود شجاعی دیگر همبازیم که سابق بازی با تیم 
الغرافه را دارد، مرا تشویق کردند تا به این تیم بیایم. این 2 
نفر درباره آینده فوتبالی ام کمک زیادی کردند. البته مرتضی 
پورعلی گنجی، بازیکن السد و سروش رفیعی، بازیکن الخور 
لیگ  درباره  را  خوبی  اطلاعات  و  کردند  تشویق  مرا  هم 

ستارگان قطر و تیم الغرافه دادند.
* نظرت درباره بازی کردن در کنار وسلی اسنایدر 

ستاره دنیای فوتبال چیست؟
اسنایدر بدون شک بازیکن بزرگ، باتجربه و خوبی است. او 
به همراه تیم های بزرگی از جمله آژاکس، رئال مادرید و 
اینتر بازی کرده است و او کارنامه پرافتخاری به همراه این 
باشگاه ها دارد. البته او یکی از ستارگان تیم ملی هلند در 
سال های اخیر بوده است و افتخارات زیادی را به همراه تیم 
ملی کشورش کسب کرده است. شکل بازی او را دوست 
دارم و بدون شک حضور او در تیم الغرافه هم برای تیم ما 
مفید است و هم برای فوتبال قطر به صورت کلی مفید است.

* از امتیازات و ویژگی های تیم الغرافه بگویید؟

الغرافه باشگاه بزرگ و ریشه داری در قطر است و تاریخی 
پراز افتخار دارد. الغرافه توانایی این را دارد تا در لیگ قطر بر 

هر تیمی غلبه کند.
*فضای تیم الغرافه را با حضور بولنت، سرمربی جدید 

چگونه ارزیابی می کنید؟
قبل از اینکه به قطر برسم از سبک کار بولنت شنیده بودم. او 
تمرینات مشخص و خاصی را برای ما پیدا می کند. به نظرم 
الغرافه با هدایت این مربی بدون سختی به یک تیم مدعی 

در قطر تبدیل خواهد شد.
السد  بازی پیش رو خودتان مقابل  * نظرت درباره 

چیست؟
السد بدون شک تیم قدرتمندی است اما به نظرم ما توانایی 
پیروزی در این بازی را داریم. الغرافه اکنون به عنوان یک 
تیم واحد و یکپارچه تبدیل شده است. بله می توانیم السد را 

شکست دهیم چرا نه؟
* آرزویت به همراه الغرافه چیست؟

به تیم الغرافه آمدم تا این تیم را در کسب پیروزی در تمام 
بازی ها کمک کنم و امیدوارم تمام جام را به همراه الغرافه 

کسب کنم.
* برای هواداران الغرافه چه پیامی دارید؟

تمام تلاش خود را می کنیم تا هواداران الغرافه را خوشحال 

کنیم. از طرف خودم این قول را می دهم که تلاش کنم با به 
ثمر رساندن گل های زیاد باعث خوشحالی آنها شوم.

* در پایان درباره حضور تیم ملی کشورت در جام 
جهانی روسیه چه می گویید؟

با توجه به اینکه ما در گروه دوم با تیم های قدرتمند اسپانیا، 
پرتغال و مراکش همگروه شدیم این آرزو را دارم که بتوانیم از 

گروه خودمان به مرحله بعد جام جهانی صعود کنیم.

مهدی طارمی:

دژاگهوشجاعیمرابرایحضوردرالغرافهتشویقکردند

علیرضا منصوریان سرمربی سابق استقلال صبح امروز برای انجام چندکار اداری به باشگاه استقلال رفته بود، حضوری که باعث به 
وجود آمدن شایعاتی در مورد این مرد خبرساز شد.

منصوریان که بعد از جدایی از استقلال هرگز در گفت و گوهای مطبوعاتی ظاهر نشده و به ندرت خبری از وی به انتشار درآمده 
است، در حالی به باشگاه استقلال رفت که برخی خبرنگاران نوشتند او برای تسویه حساب به باشگاه مراجعه کرده؛ تسویه حسابی 
که می تواند به منزله حضور وی در این تیم جدید باشد. اما آیا منصوریان مورد درخواست تیمی در لیگ برتر فوتبال ایران است؟ 
او که پس از دوفصل موفق در نفت تهران و یک سال عالی با استقلال در این فصل در نتیجه گیری ناموفق بود و از استقلال کنار 
رفت، مربی جوان ذهن و پیگیری است و بی تردید به دنبال یک بازگشت پرسروصدا به لیگ است اما سوال اینجاست که کدام تیم؟
دیروز درادامه شایعات مطرح شده نام سپاهان مطرح شد که گفته می شد با این سرمربی مذاکراتی داشته است. منصوریان که 
در حال حاضر مهمترین مربی ایرانی بدون تیم محسوب می شود صد البته گزینه ای مناسب برای سپاهانی ها نیز هست. اما هیچ 

کس این خبر را تایید نمی کند که او و سپاهان مذاکره یا توافقی داشته اند. خود منصوریان که کلا در دسترس نیست و مدیران 
سپاهان هم اصولا مذاکرات و توافق هایشان را به صورت پنهانی پیش می برند و هرگز در این موقعیت ها خبری از این باشگاه به 

بیرون درز نمی کند.
البته در این روزها به جز منصوریان صحبت هایی در مورد یحیی گل محمدی، منصور ابراهیم زاده و حتی فرهاد کاظمی نیز بوده 
است اما باشگاه سپاهان که از سوی هواداران و سیاسیون نیز تحت فشار است، با صبر به دنبال انتخاب بهترین گزینه است. آنها که 
در بازی بعدی مقابل فولاد قرار خواهند گرفت، فعلا از کریم قنبری مربی وفادارشان استفاده می کنند تا با سنجیدن شرایط انتخاب 
نهایی را اعلام کنند. در هر صورت فعلا هیچ مذاکره ای در این باشگاه مورد تایید قرار نگرفته اگرچه اسامی جذابی برای سرمربیگری 
سپاهان مطرح شده است. تیمی که شاید در بازی بعدی مقابل پرسپولیس در دو هفته آینده یک نام کاملا غیرمنتظره و هیجان 

انگیز را روی نیمکتش داشته باشد.

در شبی که رونالدو برای درخشیدن و گلزنی، با لباس قرمز غرق خون به خانه 
رفت، لئو مسی هم در نیمه شب نمایش همیشگی خود را تکرار کرد.

 عصر روزیکشنبه کهکشانی ها موفق شدند لاکرونیای نگون بخت را با 7 گل 
بدرقه کرده و بعد از مدت ها برابر هواداران خود به یک پیروزی بزرگ دست 

یابند. 
کابوس ۳ شکست متوالی خانگی برای اولین بار در تاریخ لالیگا، با دریافت گل 
در دقایق ابتدایی به شدت حاضران در برنابئو را آزار می داد اما قوهای سپید با 
درخشش در همان نیمه اول، پیروز به رختکن رفته و در نیمه دوم نیز تیمی 

مانند روزهای شیرین فصل قبل شدند.
 اما در این میان چهره کریستیانو رونالدو مانند همیشه نبود. ضربه سر فوق 
العاده او در نیمه اول توسط روبن مهار شد و در نیمه دوم نیز بی دقتی و 

بدشانسی، اجازه نداد پای رونالدو تا اواخر بازی به گلزنی باز شود.
 اما در نهایت پاس فوق العاده کاسمیرو، به روند مدت ها گل نزدن CR7 پایان 
داد و در ادامه، رونالدو با یک ضربه سر شجاعانه و فوق العاده، گل دوم خود را 

نیز به ثمر رساند.
 ضربه محکم نوک پای مدافع لاکرونیا باعث شد ستاره پرتغالی با صورتی 
خونین زمین را ترک کند اما رونالدو آنقدر برونگرا است که در پس چهره غرق 
به خون او نیز بتوان ابراز رضایت از دبل برابر لاکرونیا و بازگشت به جاده گلزنی 
را مشاهده کرد.  اما در نیمه شب و هنگامیکه به نظر می رسید والورده راه 
حل مناسبی برای باز کردن دفاع بتیس سختکوش و سرسخت پیدا نمی کند، 
جادوی لئو مسی و درخشش فوق العاده او در نیمه دوم باعث شد تا بلوگرانا در 

نهایت با برتری قاطعانه 0-5 به سمت خانه رهسپار شود.
 دبل و گل های تماشایی لئو مسی در نیمه دوم نشان داد که رقابت شدید 
میان او و رونالدو همچنین در لالیگا ادامه خواهد داشت. حالا لیونل مسی تبدیل 
به اولین بازیکن تاریخ لالیگا شده که در هر 10 فصل اخیر موفق به زدن حداقل 
25 گل شده است و با ادامه روند دیروز، می توان انتظار داشت رونالدو نیز به این 

کارنامه درخشان به زودی دست یابد.
 علیرغم فاصله تقریبا غیرقابل ممکن بارسا و رئال مادرید در لالیگا، جنگ 
رونالدو و مسی به نظر هنوز رو به اتمام نیست و بازی های دیروز؛ سکانسی 

ماندگار از نمایش رقابت جاودانه CR7 و لئو مسی خواهد بود.

سرمربی سابق در باشگاه استقلال چه می کرد؟ 

سپاهان؛هیچکدامتاییدنمیکنند منصوریانـ

آتشفشان لالیگا؛ خون و فریاد و افتخار 

مسی-رونالدو؛اینجنگ
تمامنمیشود

اجرائیه
مشخصات محکوم له : مهدی اکبری فرزند نجات  شغل : با وکالت آقای حامد 

قدمی نشانی محل اقامت : کرمانشاه – خیابان کاشانی – کوچه 2۳ پلاک 117
تاخیر و تادیه از تاریخ سر رسید چک 9٤/7/25 به مبلغ 17/000/000 ریال و 

تاریخ سر رسید 9٤/7/10 مبلغ 20/000/000 ریال می باشد 
محکوم به : 

بموجب دادنامه شماره  2۳7مورخ 1۳95/٤/5 شورای حل اختلاف شعبه 26 
قطعیت حاصل کرده است. محکوم است به پرداخت مبلغ ۳7/000/000 ریال 
بابت اصل خواسته و مبلغ ۳/000/000 ریال بابت هزینه دادرسی و هزینه وکالت 
در حق خواهان صادر و اعلام می گردد . نیم عشر دولتی وفق مقررات اجرای احکام 

محاسبه گردد . 
مشخصات محکوم علیه :

مراد دهقان یار فرزند علی آدرس محل اقامت : کرمانشاه بلوار زن کوچه میرزایی 
پلاک 12

مشخصات محکوم علیه : محل اقامت: مجهول المکان محکوم علیه مکلف است 
از تاریخ ابلاغ اجرائیه :

1-پس از ابلاغ اجراییه ظرف ده روز مفاد آن را بموقع اجرا گذارد2- ترتیبی برای 
پرداخت محکوم به بدهد ۳- مالی معرفی کند که اجرا حکم و استیفا محکوم به 
از آن میسر باشد .چنانچه خود را قادر به اجرای مفاد اجرائیه نداند باید ظرف ده 
روز صورت جامع دارایی خود را به قسمت اجرا تسلیم کند . اگر مالی ندارد صریحا 
اعلام نماید . هر گاه ظرف سه سال پس از انقضاء مهلت مذکور  معلوم شود که 
قادر به اجرای حکم و پرداخت محکوم به بوده اید . لیکن برای فرار در پرداخت ، 
اموال خود را معرفی نکنید یا صورت خلاف واقع از دارایی خود بدهید بنحوی که 
اجرای تمام یا قسمتی از مفاد اجرائیه متعسر باشد به مجازات حبس از 61 تا 6 ماه 

محکوم خواهید شد .
۳- علاوه بر موارد بالا که قسمتی از ماده ۳٤ قانون اجرای احکام مدنی می باشد 
به مواردی از قانون اجرای احکام و قانون آیین دادرسی مدنی مصوب 79/1/21 و 
همچنین مفاد قانون نحوه اجرای محکومیتهای مالی مصوب 10 ابان 1۳77 که ظهر 

برگ اجرائیه درج گردیده است توجه نموده و به آن عمل نمایند .
شعبه بیستم شورای حل و اختلاف شهرستان کرمانشاه

دادنامه : 
پرونده کلاسه 9609988311000523 شعبه 10 دادگاه عمومی حقوقی 

کرمانشاه 
تصمیم نهایی شماره 9609978311000766 

خواهان : بانک مهر اقتصاد با وکالت خانم سارا عزیزی فرزند لطف اله به نشانی 
کرمانشاه -22 بهمن – بلوار وحدت غربی – 25 متری ایثار شرقی – پلاک 2 

خانم سهیلا فتاح پور فرزند محمد به نشانی کرمانشاه رودکی – مجتمع ایثار کوی 
مروارید 6 طبقه سوم 

خواسته : تامین خواسته 
قرار تامین خواسته :

 نظر به درخواست خواهان بانک مهر اقتصاد با وکالت خانم سارا عزیزی به طرفیت 
خواندگان 1- خانم سهیلا فتاح پور فرزند محمد 2- خانم فرشته فخری فرزند 
محمد مراد دایر بر صدور تامین خواسته به مبلغ ۳۳0/000/000 ریال و با توجه به 
مستندات درخواست شامل تصویر یک فقره چک به شماره 857٤82/۳0 /16۳٤ 
عهده بانک ملت بنام 1- خانم سهیلا فتاح پور 2- خانم فرشته فخری و تصویر 
گواهینامه عدم پرداخت بانک محال علیه و مستندا به مواد ۳1٤و292 قانون تجارت 
و بند ج ماده 108 قانون آیین دادرسی دادگاه های عمومی و انقلاب در امور مدنی 
قرار تامین خواسته از اموال خوانده به مبلغ ۳۳0/000/000 ریال صادر می شود 
مقرر است پس از ابلاغ اجرا شود قرار صادره ظرف ده روز پس از ابلاغ قابل اعتراض 

در این شعبه می باشد . 
حمید رضا کریمی 
رئیس شعبه دهم دادگاه ) حقوقی ( کرمانشاه 
مدیر دفتر شعبه دهم دادگاه حقوقی کرمانشاه – نادر پور 

آگهی وقت رسیدگی 
آگهی ابلاغ وقت رسیدگی و دادخواست و ضمائم به آقای / خانم رضا 

قاسمی دره نایی فرزند غلام حسین 
خواهان آقای / محمود عمومی ) بخشایش ( دادخواستی به طرفیت خوانده آقای 
/ رضا قاسمی دره نایی به خواسته مطالبه مطرح که به این شعبه ارجاع و به شماره 
پرونده کلاسه 960998269۳200661 شعبه ۳2 شورای حل اختلاف کرج – 
مجتمع شماره 2 ) شهید ملک زاده ( ثبت و وقت رسیدگی مورخ 1۳96/12/05 
ساعت 09:۳0 تعیین که حسب دستور دادگاه طبق موضوع ماده 7۳ قانون آئین 
دادرسی مدنی به علت مجهول المکان بودن خوانده و درخواست خواهان مراتب یک 
نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می گردد تا خوانده ظرف یک ماه پس از 
تاریخ انتشار آگهی به دفتر دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل خود ، نسخه 
ثانی دادخواست و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی در دادگاه 

حاضر گردد . م/96/11256/ف 
مسئول دفتر شعبه شورای حل اختلاف شعبه 32 شورای حل اختلاف 
کرج  مجتمع شماره 2 ) شهید ملک زاده ( – سمانه اوجانی 

 مهدی رضایی * 



5 علمیوسلامت

خوراکی مناسب پیش از فعالیت بدنی

قبلازورزشچهبخوریم؟
آن چه قبل از ورزش می خورید، زمانی که می خورید و مقداری که می خورید 
اهمیت زیادی دارد و همگی نقش مهمی در مقدار انرژی حین ورزش و اینکه 

بدنتان چگونه ریکاوری اش را انجام می دهد، دارند. با ما همراه باشید... 
وقتی زمان ورزش کردن فرا می رسد باید انرژی کافی برای سوزاندن داشته باشید، 
اما خوردن یک وعده ی غذایی سنگین قبل از ورزش هم باعث می شود احساس 
ناراحتی و سنگینی کنید. به هر حال چیزی که قبل از تمرین می خورید مهم است؛ 
چیزی که می خورید، زمانی که می خورید و مقداری که می خورید اهمیت دارد 
و همگی نقش مهمی در مقدار انرژی حین ورزش دارند و اینکه بدنتان چگونه 
ریکاوری اش را انجام می دهد. بهترین کار این است که حدود ٤5 دقیقه قبل از 
تمرین چیزی بخورید. برای کسب بهترین نتایج از تمرینات خود، نکات زیر را به 

کار ببرید.
1. یک فنجان قهوه قبل از تمرین

ممکن است تعجب کنید اما تحقیقات علمی نشان داد کافئین می تواند باعث 
شود از تمرینات خود لذت ببرید. نوشابه های کافئین دار آن قدرها هم خوب نیستند 
چون گاز موجود در آن ها می تواند احساس ناراحتی به معده تان بدهد، اما یک 
فنجان قهوه ی بدون شکر و خامه، سطح انرژی تان را بالا برده و می تواند از درد بعد 

از تمرینتان بکاهد.
2. جو دوسر

جو دوسر، سوختی ایده آل برای تمرین صبحگاهی است، یک وعده ی کوچک 
جو دوسر می تواند انرژی خوبی برایتان فراهم کند؛ چون فیبر زیادی دارد و انرژی 
یکنواختی تولید می کند. ضمناً حاوی ویتامین های گروه B است که به تبدیل 

کربوهیدرات ها به انرژی کمک می کند.
3. موز

موز، صدرنشین لیست اسنک های مناسب قبل از تمرین است. موز منبع بسیار 
خوبی از کربوهیدرات بوده و پتاسیم هم دارد که از گرفتگی های عضلانی جلوگیری 

می کند.
4. آووکادو

اگر زمان کمی برای تهیه ی میان وعده قبل از تمرین دارید، می توانید برشی از 
آووکادو را همراه با کمی آبلیمو بخورید. آووکادو حاوی مقدار زیادی چربی سالم 

است که انرژی طولانی مدتی برایتان تأمین می کند.
5. هیدراسیون قبل از تمرین

نوشیدن آب قبل از تمرین بسیار مهم است، درست به اندازه ی نوشیدن آب 
حین و بعد از تمرین. بهتر است دو ساعت قبل از شروع تمرین به مقدار مناسب 

آب بنوشید.
6. آب پرتقال و جو دوسر

آب پرتقال سرشار از ویتامین C است و جو دوسر هم می تواند انرژی یکنواخت 
تولید کند. وقتی این دو را با هم مصرف می کنید می توانید سطح LDL خونتان 

را تثبیت کنید.
7. اسموتی های سالم

اسموتی های میوه به شما انرژی خوبی می دهند، چون کربوهیدرات های میوه، 
نسبتاً سریع تجزیه شده و فوراً هم جذب می شوند. 

می توانید یک عدد موز، یک فنجان توت فرنگی و نصف فنجان بلوبری را با هم 
مخلوط کنید و از این اسموتی شگفت انگیز که سرشار از آنتی اکسیدان هاست 

لذت ببرید.
8. یک مشت میوه ی خشک دقیقاً قبل از تمرین

اگر معده تان خالی است و می خواهید همین الآن تمرین را شروع کنید، پس به 
یک انرژی فوری نیاز دارید. بهترین کار این است که یک مشت میوه ی خشک 
بخورید، یک عدد سیب یا یک تکه نان چند غله می تواند کربوهیدرات مورد نیازتان 

را تامین کند.
9. ماست یونانی

ماست یونانی برای معده خوشایند بوده و سرشار از پروتئین و کلسیم است. ماست 
یونانی می تواند اسنکی عالی برای قبل از ورزش باشد. برای افزایش انرژی می توانید 

کمی عسل به ماست یونانی اضافه کنید.
10. ترکیبی از بری ها یا توت ها

با خوردن این ترکیب لذیذ و زیبا از بری ها، آنتی اکسیدان های زیادی به بدنتان 
خواهد رسید. این اسنک خوشمزه نه تنها طعم و ظاهر بسیار خوبی دارد بلکه 

می تواند مواد مغذی، ویتامین ها و انرژی و فواید زیادی به بدنتان برساند.
11. پروتئین کم چرب همراه با سبزیجات

دو تا سه ساعت پیش از تمرین می توانید ترکیبی از پروتئین کم چرب )سفیده 
تخم مرغ، سینه مرغ، ماهی( همراه با سبزیجات مصرف کنید. این ترکیب غذایی، 
مواد مغذی لازم بدنتان را تأمین کرده و انرژی فراوانی برای تمرینات شما فراهم 

می کند.
12. آب پرتقال تازه

حتی اگر احساس کنید میل به خوردن چیزی ندارید، باز هم برای سوزاندن انرژی 
به مقداری کربوهیدرات نیاز دارید. یک لیوان آب پرتقال تازه و طبیعی، مقدار خوبی 
از کربوهیدرات ها را در اختیار بدنتان می گذارد تا هنگام ورزش سطح انرژی تان 
افت نکند. البته ممکن است قبل از تمرین به اسنک نیازی نداشته باشید، اما به هر 
حال سوخت رسانی به بدن قبل از تمرین مهم است. اگر پیرو رژیم غذایی سالمی 
هستید و اندام کاملًا متناسبی دارید، ممکن است نیازی به خوردن اسنک خاصی 
برای تمرین نداشته باشید. اگر غذا خوردن قبل از تمرین احساس ناخوشی به 
شما می دهد، بهتر است چیزی نخورید و تمرین کنید، تا اینکه اصلًا تمرین نکنید!

۵هشداردربارهخطرابتلابهسرطانکلیه!
 انجمن ملی سرطان آمریکا اینطور اعلام کرده که سرطان کلیه بیشتر مردان 

بالای 50 سال را گرفتار خود می کند.
نام  با  شده  شناخته  آن،  ترین  شایع  که  دارد  متعددی  انواع  کلیه  سرطان 
آدنوکارسینوم کلیه است و حدود 85 درصد سرطان های بدخیم کلیه را به خود 
اختصاص داده است. در صورت عدم تشخیص به موقع علائم این سرطان، فرد 
ممکن است زمانی به پزشک مراجعه کند که دیگر خیلی دیر شده و تومور سرطانی 
به اعضای دیگر بدن وی تهاجم کرده باشد. در این زمان بیمار با این علایمی نظیر 
سرفه و تنگی نفس )تهاجم به ریه(، سردرد )صرع و تهاجم به مغز( یا دردهای 
استخوانی )تهاجم به استخوان ها( به پزشک مراجعه می کند که در واقع وجود این 
علایم نشانه بیماری پیشرفته و غیرقابل علاج خواهد بود. در اینجا 5 علامت بسیار 

شایع و قابل تشخیص سرطان کلیه بیشتر معرفی شده است:
کم خونی و خستگی: خستگی یک علامت شناخته شده در بسیاری از سرطان 
ها است. این نوع خستگی ناشی از سرطان با احساس خستگی متداول و رایج، فرق 
دارد. خستگی ناشی از سرطان با استراحت برطرف نمی شود و منجر به تداخل با 
فعالیت های طبیعی و روزمره می گردد ضمن این که فرد را تحریک پذیر و خسته 
می کند. البته کم خونی و کاهش گلبول های قرمز نیز در این نوع کم خونی مقصر 
است اما به هر صورت، هر گونه خستگی غیر معمول باید توسط پزشک مورد 

بررسی قرار گیرد.
از دست دادن وزن، اشتها و بروز تب: یکی دیگر از نشانه های سرطان کلیه، 
کاهش وزن ناگهانی و غیر منتظره است. علاوه بر لاغری غیر قابل توصیف و پائین 
آمدن توانایی بدن، تب ناشناخته و تعریق داغ نیز می تواند با سرطان کلیه در 

ارتباط باشد.
وجود خون در ادرار: شایع ترین علامت بالینی سرطان کلیه، وجود خون در 
ادرار است که یا خود بیمار آن را به طور واضح و آشکار در ادرار می بیند و یا اینکه 
این خون تنها با میکروسکوپ و به وسیله آزمایشگاه قابل شناسایی است. در این 
هنگام رنگ ادرار فرد صورتی، قهوه ای و یا قرمز است. اغلب حتی مقدار کمی خون 
در ادرار باعث تغییر رنگ می شود. البته سایر علل وجود خون در ادرار می تواند 
به عفونت مثانه، سنگ کلیه، کیست یا التهاب ربط داشته باشد. در هر صورت با 

مشاهده این علامت، حتما پزشک تان را باید در جریان قرار دهید.
درد پایین کمر: علایم سرطان کلیه ممکن است دیر ظاهر شود و در مواقعي 
ممکن است فرد تنها با علامت درد مختصر پهلو مراجعه کند و به دنبال سونوگرافي 
متوجه این بیماري شود. این درد تیز بیشتر در منطقه بالاتر از لگن و زیر دنده ها 
احساس می شود. هر گونه درد ناگهانی در پهلو که به طور ناگهانی شروع می شود 

و بیش از چند روز طول می کشد را باید به اطلاع پزشک رساند.
وجود توده: وجود توده در شکم می تواند نشانه سرطان کلیه باشد. انجام آزمایش 
های تشخیصی مانند سونوگرافی و یا سی تی اسکن برای تعیین توده ضروری است. 
گاهی اوقات این توده در لمس آنقدر بزرگ است که کل حفره شکمی را پر می 
کند. توده شکمی اغلب با درد همراه است. برای تعیین علائم سرطان کلیه، پزشک 
معمولا آزمون هایی را شامل آزمایش ادرار و آزمایش خون برای کشف هر گونه 
مواد شیمیایی غیر معمول در خون و بررسی عملکرد کبد انجام می دهد. در صورت 
وجود توده، انجام آزمایشات تصویربرداری مانند سونوگرافی، سی تی اسکن یا ام آر 
آی ضروری است. نمونه برداری از توده تشخیص داده شده برای اثبات وجود سلول 

های سرطانی در آن ضروری است.
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ماهیچه ها برای حرکت از اعصاب دستور می گیرند و این فرمان توسط یک ماده 
شیمیایی به نام استیل کولین به ماهیچه ها می رسد. بوتاکس از ترشح استیل کولین 
و در نتیجه منقبض شدن ماهیچه جلوگیری می کند و باعث صاف شدن جای چین و 

چروک می شود. 
بوتاکس چیست؟

تزریق بوتاکس در عضلات، فعالیت عضلانی را فلج کرده و خطوط ناشی از انقباض 
عضلات روی چهره را کم می کند. در این صورت چهره شاداب  تر به نظر می رسد. به طور 
معمول، نتایج حاصل از بوتاکس پس از چند روز شروع و نتیجه نهایی، دو هفته بعد ظاهر 
می شود. عضلاتی که بوتاکس به آنها تزریق می شود، قدرت حرکتی خود را تا حدی از 
دست می دهند. بوتاکس دوام همیشگی ندارد و چهار ماه بعد، عضله قدرت اولیه خود را 
پیدا می کند و خطوط برمی گردند. معمولا تزریق به فواصل هر چهار ماه یک  بار انجام 
می شود و به  تدریج به بیمار کمک می کند تا به طور ارادی عادت انقباض عضله را ترک 
کند. در صورتی که بوتاکس توسط متخصص مجرب تزریق شود و نوع ماده بوتاکس اصل 

و بدون ناخالصی باشد، ضرری برای پوست ندارد. 
یک هفته است که برای از بین بردن افتادگی پلک بوتاکس کردم اما دو روز است که 

پلکم باز نمیشه و دید کمی دارم. خواهش میکنم راهنمایی ام کنید.
افتادگی پلک در اثر عدم کارکرد صحیح عضلات پلک است و انجام بوتاکس نه تنها 
کمکی به حل مشکل نمیکند بلکه با از بین بردن بیشتر توان عضلانی، موجب تشدید 
افتادگی میشوند ) همین اتفاقی که برای شما افتاده (، در حال حاضر نیز باید صبر کنید 
تا تاثیر بوتاکسی بتدریج از بین برود و یا از داروهائیکه موجب کاهش اثر بوتاکس میشوند 

استفاده کنید.  
بوتاکس چگونه اثر می کند؟

ماهیچه ها برای حرکت از اعصاب دستور می گیرند و این فرمان توسط یک ماده 
شیمیایی به نام استیل کولین به ماهیچه ها می رسد. بوتاکس از ترشح استیل کولین 
و در نتیجه منقبض شدن ماهیچه جلوگیری می کند و باعث صاف شدن جای چین و 

چروک می شود.  
چه محل هایی برای تزریق بوتاکس مناسب است؟

خطوط اخم )بین دو ابرو(
خطوط افقی پیشانی

چین و چروک های کنار چشم
چین و چروک های گردن

خطوط خنده
بعد از تزریق بوتاکس چه مراقبت هایی لازم است؟

- روی محل تزریق را نباید ماساژ داد.
- به مدت ٤ ساعت نباید دراز کشید.

- به مدت چند ساعت از کمپرس سرد در محل های تزریق استفاده کرد.

- عضلاتی که در آنها تزریق صورت گرفته است به طور ارادی منقبض کرد.
بوتاکس بجز برطرف کردن چین و چروک چه کاربردهای دیگری دارد؟

1. درمان تعریق موضعی بیش از حد: در این مورد بوتاکس به جای اینکه در داخل عضله 
تزریق شود در داخل پوست تزریق می شود و شروع اثر آن برای جلوگیری از تعریق ، 
حدود 7 روز و ماندگاری آن حدود 7 ماه است و اگر تزریق آن به طور مرتب تمدید شود 

، ماندگاری آن تا حدود  16 ماه به طول خواهد انجامید.
2. کاهش درد های مزمن ) درد گردن، شانه، میگرن (: هنگامی که بوتاکس به عضلات 
تزریق می شود فرمان عصبی که توسط مغز به منظور سفت شدن عضلات به ماهیچه 

ها می رسد، مسدود خواهد شد و منجر به شل شدن عضلات و کاهش درد می شود. 
تزریقات بوتاکس برای چه افرادی مجاز نیست؟

افرادی که سن آنها زیر 18 سال است. افرادی که در دوران حاملگی یا شیر دهی هستند. 
افرادی که بیماری های قلبی عروقی حاد دارند. افرادی که بیماری ام اس یا نارسایی کلیه 
دارند. افرادی که عفونت های فعال دارند یا از نظر ایمنی بدنشان ضعیف است. افرادی که 
بیماری اختلالات انعقادی دارند. افرادی که به پروتئین گاو حساسیت دارند. کسانی که 
بیماری عفونی و التهابی در صورت و اطراف آن دارند . کسانی که از دارو های ضد انعقاد 
خون استفاده می کنند. کسانی که در دو هفته اخیر واکسیناسیون انجام داده اند. کسانی 

که سابقه حساسیت به این دارو را دارند.
بوتاکس چه عوارضی ممکن است داشته باشد؟

برخی عوارضی که ممکن است داشته باشد؛ سوزن سوزن شدن یا کبودی در محل 
تزریق، سر درد، درد صورت، سرخی صورت و حالت تهوع. همچنین ممکن است صورت 
بی حرکت بماند و مانند یک ربات به نظر برسید که این در نتیجه دوز نادرست بوتاکس 
است. ممکن است در اثر تزریق نادرست بوتاکس ابروها قوسی غیر طبیعی رو به بالا به 
خود بگیرد. یکی دیگر از عوارض آن افتادگی پلک است که بسیار رایج می باشد. همچنین 
اگر دوز بوتاکس در عضله ها بیش از حد مجاز باشد به فرد احساس سنگین شدن پیشانی 
دست می دهد و باعث می شود که چهره فرد افسرده و عبوس شود. مسمومیت غذایی 
حاد هم می تواند از عوارض بوتاکس باشد که از چند ساعت تا چند هفته بعد از تزریق 
ادامه داشته باشد. یعنی از زمانی که سم بوتاکس اثر می کند دوبینی، تاری دید، از دست 

دادن صدا و کنترل مثانه ایجاد می شود. 
 برای افزایش وزن به پزشک تغذیه مراجعه و دوره آن را سپری کرده ام ولی 
هنوز مشکل لاغری صورت و گودی در قسمت گونه را دارم آیا تزریق بوتاکس 

یا چربی برای درمان لاغری صورت توصیه میشود؟
خیر توصیه نمی شود. معمولا تجمع چربی در صورت دیرتر از جاهای دیگر است و از 

دست دادنش نیز زودتر از جاهای دیگر است. 
می توانید اگر خیلی اصرار دارید طب سوزنی را نیز امتحان کنید.

بهترین و بی عارضه ترین جنس یا نوع ژل بوتاکس چیست؟
بهترین و بی عارضه ترین بوتاکس موجود در بازار دارویی ایران، بوتاکس دیسپورت است.



بر طب  تکیه  با  ایرانی  پژوهش محققان  نتایج 
سنتی و گیاهان دارویی، نشان داد که با استفاده 
از گیاه دارویی »گل ختمی« می توان به طور مؤثری 
بالابودن  از مضرات  و  آورد  پایین  را  تب کودکان 

دمای بدن جلوگیری کرد.
به گزارش ایسنا، تب یکی از مهم ترین نشانه  های 
بالینی بیماری در کودکان و شایع ترین علت مراجعه 
آن ها نزد پزشک است. برای پیشگیری از آسیب به 
سیستم عصبی مغز کودک، درمان و کنترل به موقع 
این مشکل، امری لازم و ضروری به حساب می آید.

اثرات متابولیکی ناشی از تب اغلب در کودکان 
دارای  برای کودکان  قابل تحمل است، ولی  سالم 
مشکلات قلبی، متابولیکی و سیستم عصبی مرکزی 
سبب تشدید مشکلات فوق می شود. همچنین از 
دیگر اثرات مضر تب ، می  توان به مواردی از قبیل 
بدن،  متابولیسم  قلبی،  فعالیت  افزایش  تشنج، 

اختلال در خواب و بی اشتهایی کودک اشاره کرد.
برای درمان تب، همیشه نیاز به درمان دارویی 
مورد  این  در  بهداشت  جهانی  سازمان  نیست. 
می گوید دمای بدن اگر ۳9 درجه و یا بالاتر رود، نیاز 
به درمان دارویی دارد. دمای کمتر از آن را می توان 
با روش های غیر دارویی کاهش داد. ولی روش های 
غیر دارویی جهت کنترل و پائین آوردن دمای بدن 
کودک تا دهه گذشته به طورجدی موردمطالعه قرار 
نگرفته بودند و مطالعات انجام شده در این زمینه 

بسیار محدود هستند.

در این خصوص، محققانی از دانشکده پرستاری 
بیرجند  پزشکی  علوم  دانشگاه  و  قائن  مامائی  و 
پژوهشی را به انجام رسانده اند  که در آن اثر تن  شویه 
با آب ولرم با اثر استفاده از گیاه دارویی گل  ختمی 
بر کاهش درجه حرارت بدن کودکان بستری در 

بیمارستان بررسی شده است.
ساله  تا 12  ماهه   1 کودکان  پژوهش  این  در 
بستری شده در مرکز آموزشی درمانی شهدا واقع 
در شهر قائن که دارای تب بالا بودند با استفاده از 
تن شویه با آب ولرم و یا با محلول آبی عصاره گل 

ختمی مورد درمان قرار گرفتند.
معیارهای ورود افراد به مطالعه شامل موارد زیر 
بود: دمای ۳8.5 درجه سانتی گراد، عدم سابقه تشنج 
ناشی از تب در کودک و سایر اعضای خانواده و 
عدم مصرف دارویی نظیر استامینوفن برای کنترل 

دمای بدن.
نتایج به دست آمده از این پژوهش که توسط زهرا 
عبادی نژاد، علی دشتگرد و آقا مصطفی محسنی 
زاده انجام شده است، نشان داد که هر دو روش 
یعنی هم تن شویه با آب ولرم و هم استفاده از 
بدن  دمای  دادن  کاهش  در  ختمی  گل  عصاره 
یافتن  کاهش  ولی سرعت  مؤثر هستند،  کودک 
دمای بدن کودک با گل ختمی نسبت به تن شویه 

با آب ولرم بیشتر است.
به عبارت دیگر، بر اساس این نتایج، تن شویه با آب 
ولرم و همچنین استفاده از گل ختمی، جهت کاهش 

دمای بدن کودکان اثرات مفید و قابل توجهی دارند، 
ولی مدت زمانی که دمای بدن کودکان با گل ختمی 

پائین آمد، نسبت به پاشویه معمولی سریع تر بود.
از  نتیجه گیری  در  همکارانش  و  نژاد  عبادی 
پژوهش خود اشاره کرده اند: »برای کنترل دمای 
بدن کودکان، هم تن شویه با آب ولرم به تنهایی 
قرار  مورداستفاده  می تواند  ختمی  گل  با  هم  و 
ضعف  علت  به  کودکان  ازآنجایی که  ولی  گیرند. 
سیستم ایمنی، مستعد تشنج ناشی از تب هستند، 
لذا ضروری است که هر چه سریع تر دمای بدن 
کودکان کنترل شده و به حد ۳7 درجه سانتی گراد 
رسانده شود. لذا طبق نتایج به دست آمده مشخص 
شد تن شویه به همراه گل ختمی در جهت کنترل 

دمای بدن کودکان مؤثرتر است«.
»پرستاری  نشریه  در  که  تحقیق  این  نتایج 
کودکان« وابسته به انجمن علمی پرستاری ایران 
و پدر و  به پزشکان  منتشر شده است، می تواند 
مادرها برای کنترل تب در کودکان و جلوگیری از 
عوارض جانبی ناشی از بالاماندن آن نظیر تشنج، 

کمک مؤثری کند.
دارای  است گیاه ختمی همچنین  شایان ذکر 
در  و  است  ضدالتهابی  و  آنتی بیوتیکی  خاصیت 
و  تنفسی  مجاری  دهان،  ناراحتی  های  درمان 
ناراحتی های کلیوی، دستگاه  بیماری های سینه، 
گوارش، همچنین در درمان مشکلات پوستی و 

مسمومیت  های غذایی استفاده می  شود.

قدرتمندترینلیزراشعهایکسدنیاقدرتمندترشدتبکودکانرابا»گلختمی«پایینبیاورید
قدرتمندترین لیزر اشعه ایکس دنیا که اولین بار در سال 2009 عرضه شده بود، با 

افزوده شدن قابلیت های جدید قدرتمندتر شده است.
افزوده شدن امکانات جدید به این دستگاه برای دانشمندان اهمیت زیادی دارد، 

زیرا به شناسایی رازهای مهمی در دنیای فیزیک اتمی و کوانتوم کمک می کند.
به منظور تقویت این دستگاه نخستین بخش از ۳7 ماژول تقویت شده آن به 
دانشگاه استنفورد تحویل داده شده است. از این طریق سرعت و قدرت این دستگاه 
موسوم به Linac Coherent Light Source )LCLS( افزایش چشمگیری می یابد.

وظیفه اصلی این دستگاه تهیه عکس هایی با کیفیت بالا در مقیاس مولکولی 
است. بدین منظور در دستگاه لیزر یادشده از دوربین به طول ۳.2 کیلومتر استفاده 
می شود که در نوع خود در دنیا بی نظیر است.این دوربین از اشعه ماورا بنفش 
برای انتشار مجموعه ای از الکترون ها و حرکت پرشتاب آنها در طول لوله دوربین 
استفاده می کند. در انتهای این لوله، الکترون های یادشده با استفاده از یک میدان 
مغناطیسی قدرتمند، اشعه های ایکس را از خود ساطع می کنند و با تقویت سیگنال 
های ارسالی عکس مورد نظر تهیه می شود.این دستگاه در نه سال اخیر برای تهیه 
عکس هایی ارزشمند از انواع پروتئین ها و ویروس ها در حین فعالیت به کار گرفته 
شده است. همچنین از LCLS برای بازسازی رویدادهایی همچون فعل و انفعالات 
مرکز ستاره ها و رویدادهای سطح سیاراتی مانند اورانوس و نپتون استفاده شده 
است.دستگاه یادشده فعلا می تواند در هر ثانیه 120 پالس اشعه ایکس ارسال کند، 
اما با تقویت آن این رقم به 27 هزار پالس در ثانیه ارتقا می یابد. بنابراین کیفیت و 
شفافیت عکس های تهیه شده ده هزار برابر بیشتر از عکس های فعلی خواهد بود. 
البته باید توجه داشت که فعالیت این دستگاه باید در شرایطی خاص و در دمای 

منفی 271 درجه سانتیگراد انجام شود.

بینیافرادمضطربیخمیکند!
تحقیقی جدید نشان می دهد هنگام اضطراب دمای بینی افراد کاهش می یابد. 

دلیل این امر تغییر جریان خون از نقاط مختلف بدن به سمت نورون ها است.
محققان متوجه شده اند کاهش دمای بینی فرد نشاندهنده میزان اضطراب بالای او 
است. در تحقیقی جدید دانشمندان با استفاده از دوربین های تصویربرداری گرمایی 
از صورت 1٤ نفر هنگام انجام فعالیت های مختلف ذهنی عکاسی کردند. آنها متوجه 
شدند دمای بینی افرادی که عمیقا نگران هستند، حدود یک درجه سانتیگراد کاهش 
می یابد. محققان با توجه به نتایج به دست آمده معتقدند هنگامیکه مغز بیش از 
اندازه فعالیت می کند، مسیر جریان خون باید تغییر یابد و به سمت نورون ها جاری 
شود.دکتر آلاستر ریچی از گروه تحقیقات مهندسی زیستی دانشگاه ناتینگهام در این 
باره می گوید: ما پیش بینی می کردیم فعالیت های مغزی تغییری در بدن نیز ایجاد 
می کند اما کشف رابطه ای مستقیم میان حجم فعالیت ها و دمای پوست بسیار 
جالب است.البته ما انتظار نداشتیم دمای صورت کاهش یابد. به هرحال با تخمین 
دقیق میزان فعالیت مغز می توان روش هایی برای کمک به فرد در مواقع افزایش 
استرس نیز طراحی کرد.محققان امیدوارند با این روش از راه دور وضعیت کارمندانی 
که شغل پراضطرابی دارند را بدون دخالت در وظایفشان رصد کنند.به عنوان مثال 
می توان دوربین های تصویربرداری گرمایی را در کابین خلبان قرار داد تا میزان فشار 
کاری بر خلبانان را آزمایش کرد. در همین راستا این گروه مشغول همکاری با ایرباس 

برای آزمایش این پروژه هستند.

اینگجتپوشیدنیبهبهبودزخمکمکمیکند
محققان گجتی ساخته اند که در قوس کف پا قرار می گیرد. این گجت با اعمال 
فشار به قوس پا به بهبود فشار خون در اندام های پایینی بدن و در نتیجه ترمیم زخم 
ها و کاهش تورم کمک کند. به تازگی محققان یک گجت پوشیدنی جدید ساخته 
اند. این گجت که Footbeat نام دارد شامل یک موتور کوچک اما قدرتمند است که 
به طور چرخه وار و دقیق به قوس کف پا فشار وارد می کند.این گجت در کفی کفش 
یا به طور یک کفش عرضه می شود. Footbeat می تواند با بهبود گردش خون در 
بخش اندام های پایینی بدن فرایند ترمیم زخم های بدن را سرعت بخشد و موادی 
مانند لاکتات را از بدن خارج کند. به همین دلیل می توان این گجت را قلبی برای پا 
نیز نامید.این گجت برای افرادی مناسب است که دچار تورم، نارسایی وریدی، انسداد 

لنف، فاسیات پاستار، زخم های پا و نوروپاتی محیطی هستند.
درهرحال این دستگاه در بخش قوس کف پا قرار می گیرد. هنگامیکه گجت 
روشن می شود، یک پمپ در فواصل زمانی مشخص فشاری به پا وارد می کند. 
میزان فشار پمپ معادل فشاری است که هنگام راه رفتن و دویدن به پای فرد وارد 

می شود. البته هنگامیکه کاربر راه می رود، می تواند گجت را  خاموش کند.
آزمایش های کلینیکی نشان داده این گجت بسیارکارآمد است.

بدنپسازپکزدنبهسیگار
افراد بسیاری به واسطه سیگار کشیدن جان خود را از دست می دهند. سیگار کشیدن 
بیشتر از هر ماده مخدر دیگر موجب ابتلا به بیماری و مرگ می شود. از هر سه نفری که 
در طول زندگی خود سیگار می کشند، دو نفر از آنها به واسطه این عادت جان خود را از 
دست می دهند و افراد سیگاری به طور میانگین 10 سال زودتر از افراد غیرسیگاری جان 

خود را از دست خواهند داد.
 بنابر گزارش انجمن ریه آمریکا، سیگار و دیگر محصولات تهیه شده از تنباکو حاوی 
تقریبا 600 ماده هستند، و زمانی که می سوزند، بیش از 7,000 ماده شیمیایی منتشر 
می کنند. از این 7,000 ماده شیمیایی، 69 مورد از آنها به عنوان عوامل سرطان زا شناخته 

شده اند.
در ادامه با برخی اثرات سیگار کشیدن بر اندام های مختلف بدن بیشتر آشنا می شویم.

قلب 
بنابر گزارش انجمن قلب بریتانیا، سیگار کشیدن خطر بسیاری از بیماری های قلبی 
عروقی، از جمله بیماری عروق کرونر قلب و سکته مغزی را افزایش می دهد. سیگار 
کشیدن به دیواره داخلی سرخرگ ها آسیب می زند که به تجمع پلاک و باریک شدن 
مسیر جریان خون منجر می شود و این شرایط سلامت قلب را در معرض تهدید قرار 

می دهد.
نیکوتین و مونوکسید کربن موجود در سیگار قلب را وادار می کنند سخت تر کار کند 
و میزان اکسیژن خون را کاهش می دهند، و بر همین اساس فشار روی قلب افزایش 
می یابد. افراد سیگاری در مقایسه با افرادی که هرگز سیگار نکشیده اند، دو برابر احتمال 

بیشتری حمله قلبی را تجربه کنند.
ریه ها 

سیگار کشیدن یکی از دلایل اصلی ابتلا به سرطان ریه است. سیگار کشیدن آسیبی 
دائمی به لوله های تنفسی و بافت های ریه وارد می کند. این آسیب در بیشتر موارد غیر 
قابل جبران است. ترک سیگار نمی تواند آسیب را معکوس کند، با این وجود، آسیب بیشتر 
و جاری را متوقف می کند و امکان بهبودی ریه ها و ارائه عملکرد بهتر آنها فراهم می شود.
سیگار کشیدن محرک شرایط شناخته شده ای به نام سرفه سیگاری ها نیز است و 

انسان را نسبت به سرماخوردگی، آنفلوآنزا و حتی سینه پهلو آسیب پذیرتر می کند.
معده 

سیگار کشیدن خطر ابتلا به سرطان های دهان، مری، معده و لوزالمعده را افزایش 
می دهد. همچنین، برخی پژوهش ها نشان داده اند که این کار می تواند خطر ابتلا به 

سرطان های کبد، روده بزرگ و رکتوم را افزایش دهد.
سیگار کشیدن نه تنها خطر ابتلا به سرطان را افزایش می دهد، بلکه خطر ابتلا به 
 ،)GERD( بسیاری دیگر از بیماری ها مانند پانکراتیت، بیماری رفلاکس اسید معده

سوزش سردل و ... را نیز افزایش می دهد.
باروری و تولید مثل 

سیگار کشیدن نه تنها به شما آسیب وارد می کند، بلکه بر نسل های آینده شما نیز 
تاثیرگذار خواهد بود. چندین مطالعه که در آنها نمونه های اسپرم مورد تجزیه و تحلیل قرار 
گرفتند، نشان دادند که سیگار کشیدن می تواند به طور قابل توجهی بر تعداد و کیفیت 

اسپرم اثرگذار باشد.
در مورد زنان، مطالعات مختلف پیوندهایی بین تنفس دود سیگار و افزایش خطر مواردی 
مانند زایمان زودرس، وزن کم نوزاد هنگام تولد، و مشکلات یادگیری و رفتاری را نشان 
داده اند. زنانی که سیگار می کشند، نسبت به آنهایی که این کار را انجام نمی دهند، مدت 
زمان بیشتری طول می کشد تا باردار شوند و همچنین احتمال مواجهه با مشکلات باروری 

در زنان سیگاری بیشتر است.
استخوان 

سیگار کشیدن طی سال های استخوان سازی بدن که از بدو تولد تا ۳0 سالگی را 
شامل می شود از شکل گیری بیشترین توده استخوانی پیشگیری می کند و همچنین 
افراد سیگاری از اسکلت کوچکتری نسبت به افراد غیر سیگاری برخوردار هستند. سیگار 
کشیدن در فعالیت هورمونی تداخل ایجاد می کند، از این رو مانع استخوان سازی و تسریع 

از دست رفتن توده استخوانی می شود.
سیگار کشیدن به رگ های خونی آسیب وارد کرده و موجب آسیب عصبی نیز می شود. 
این شرایط خطر شکستگی استخوان را میان افراد سیگاری در مقایسه با غیر سیگاری ها 
دو برابر افزایش می دهد. افزون بر این، شکستگی استخوان یک فرد سیگاری به خوبی 
شکستگی یک فرد غیر سیگاری بهبود نمی یابد، زیرا گردش خون به خوبی صورت نگرفته 
و خون مورد نیاز برای بهبودی استخوان در اختیار آن قرار نمی گیرد. این شرایط احتمال 

تکرار شکستگی در آینده را افزایش می دهد.

پرسش و پاسخ هایی پیرامون بوتاکس و تزریق آن 

بوتاکس؛ فواید و مضرات آن 

محققان برای اولین بار نشان دادند که با کمک چاپ سه بعدی لیزری می توان 
از فیبر نوری به باریکی موی انسان برای ایجاد ساختارهای میکروسکوپی استفاده 

کرد.
 از این روش خلاقانه می توان برای ساخت ساختارهای زیستی که مستقیما 
در داخل بافت بدن به کار می روند، استفاده کرد. این قابلیت در کنار آندوسکوپی 

راه های جدیدی برای ترمیم آسیب های بافتی پیش روی محققان قرار می دهد.
سرپرست این گروه تحقیقاتی، پل دلروت از موسسه پلی تکنیک فدرال لوزان در 
سوییس می گوید: توسعه بیشتر این روش منجر به ساخت ابزارهای اندوسکوپی در 

مقیاس میکرو می شود که در جراحی ارزش بسیار زیادی دارند.
وی می افزاید: این ابزارها یک روز برای چاپ ساختارهای سه بعدی میکرو یا 
نانومقیاس به کار می روند. این ابزارها، اتصال و رشد سلول ها را تسهیل و بافت های 

آسیب دیده را ترمیم می کنند.
محققان نشان داده اند که با این روش می توان میکروساختارهایی با قدرت تفکیک 
چاپ  1.0 میکرون و ارتفاع 21.5 میکرون ساخت. هرچند این میکروساختارها 
بر روی اسلایدهای میکروسکوپی ساخته شده اند، اما می توان از این روش برای 
مطالعه نحوه تعامل سلول ها با میکروساختارهای مختلف در مدل های حیوانی 

استفاده کرد و از نتایج این تحقیق برای چاپ اندوسکوپی در انسان ها بهره برد.
محققان به دنبال ساخت فوتوپلیمرهای زیست سازگار و ایجاد یک سیستم انتقال 
فوتوپلیمر فشرده هستند که قبل از اینکه از این روش در نمونه های انسانی استفاده 
شود، ضروری است. برای این منظور لازم است به سرعت اسکن بالاتری هم دست 
پیدا کنند. البته در مواردی که اندازه دستگاه مهم نیست می توان با استفاده از 
اندوسکوپ های اقتصادی به جای فیبرهای فوق نازک، بر این محدودیت غلبه کرد. 

چاپ3بعدیمیکروساختارهاباکمکفیبرهاینوریفوقباریک

باتری های  دانشمندان مدتهاست تلاش می کنند 
قدرتمندتری برای گوشی های هوشمند و دیگر وسایل 
الکترونیکی بسازند و کیفیت باتری های لیتیومی را بالا 

ببرند.
باتری های لیتیومی اگر چه می توانند میزان قابل 
توجهی انرژی ذخیره کنند، اما امنیت چندان بالایی 
ندارند و بارها اخبار در مورد گرم شدن شدید و حتی 

انفجار آنها منتشر شده است.
مدعی  آمریکا،  وسترن  نورت  دانشگاه  پژوهشگران 

هستند که با استفاده از توپ های کوچک و خرد شده 
متشکل از گرافن می توان باتری هایی تولید کرد که در 
زمان شارژ شدن بیش از حد داغ نمی شوند و لذا امنیت 
افراد را به خطر نمی اندازند. این دانشمندان می گویند 
فیبرهای لیتیومی به کار گرفته شده در سطح آند باتری 
ها در گذر زمان کیفیت خود را از دست می دهند و این 
امر به اتصال باتری و آتش گرفتن آن منجر می شود. اما با 
استفاده از روش های متفاوت می توان باتری ها را تقویت 
کرد تا ضمن هدایت جریان الکتریسیته جلوی اتصالی 

و آتش سوزی را بگیرند. به همین منظور محققان به 
نوعی خاص از گرافن متوسل شدند که اولین بار در سال 
2011ابداع شده است. آنان توپ هایی کوچک از جنس 
این گرافن را تولید کردند و از مجموعه ای از آنها در کنار 
هم به جای فیبرهای لیتیومی استفاده کردند. نتیجه این 
امر افزایش ظرفیت ذخیره سازی انرژی و امنیت باتری 
بوده است. در حال حاضر پژوهشگران به دنبال بهینه  
سازی طراحی این توپ های گرافنی هستند تا قابلیت 

شارژ باتری از این طریق را به حداکثر برسانند.

دو محصول فناورانه در پژوهشگاه پلیمر و پتروشیمی ایران تحت عنوان رگ مصنوعی 
و زخم پوش های پلیمری رونمایی شد.

محققان پژوهشگاه پلیمرو پتروشیمی موفق به تولید رگ مصنوعی و زخم پوش 
های پلیمری شدند.

این دو طرح با حضور مهدی نکومنش رئیس پژوهشگاه پلیمر و پتروشیمی ایران 
رونمایی شد.

زخم پوشهای پلیمری در راستای درمان جراحات پوستی به تولید رسیده است.
رگ مصنوعی دومین محصول تولیدی این پژوهشگاه است که اکنون آماده ورود 
به مرحله کلینیکی است. این محصول که جز اقلام وارداتی محسوب میشود در این 
پژوهشگاه به تولید رسید. رگ مصنوعی تولید شده علاوه بر کاربردهای پزشکی در 
درمان قلب و عروق و کلیه در صنایع نساجی برای تولید کفش و کاپشن ورزشی نیز 

کاربرد دارد.

استفادهازتوپهایگرافنیبرایساختباتریهایبهترتلفنهمراه

رگمصنوعیرونماییشد
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آیت الله سعیدی:

مردمنبایدنسبتبهشوراهایفرهنگعمومی
بیگانهباشند

امام جمعه قم اینکه مشکلات و مباحث فرهنگی قم باید در شورای فرهنگ عمومی 
مورد توجه قرار گیرد، گفت: مردم نباید نسبت به شوراهای فرهنگ عمومی بیگانه 

باشند. 
به گزارش آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س(، نشست شورای فرهنگ 
عمومی استان قم ظهر دوشنبه در سالن محراب شبستان امام خمینی)ره( برگزار و 
در این نشست احکام رؤسا و اعضای شوراهای فرهنگی استان قم به ائمه جمعه و 

بخشداران استان اهدا شد.
آیت الله سید محمد سعیدی در این جلسه با اشاره به اینکه مشکلات و مباحث 
فرهنگی استان باید در شورای فرهنگ عمومی مورد توجه قرار گیرد، عنوان کرد: افراد 
در هر منطقه ای که هستند باید نسبت به رفع مشکلات فرهنگی خاص منطقه خود 

دغدغه و اهتمام ویژه داشته باشند.
وی با بیان اینکه برخی از سنت ها مناسب جامعه اسلامی نیستند، اضافه کرد: باید 
تلاش کنیم تا این سنت های نامناسب فراموش شود و جامعه سنت های درست را 

جایگزین سنت های نادرست کند.
تولیت آستان حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها با تأکید بر اینکه شوراهای 
فرهنگی عمومی باید به دنبال راهکارهای مناسب و پیگیری مصوبات باشند، عنوان 
کرد: هر چند این شورا دارای جایگاه اجرایی نیست و امکان دارد این موضوع یک نقص 
باشد اما مطالبه گری فرهنگی ارزش دارد و سبب تلاش بیشتر مسئولان می شود چراکه 
این افراد نیز به جلب رضایتمندی مردم علاقه دارند و باید آن ها را به سمت رسالت های 

موردنظر در حوزه فرهنگی سوق دهیم.
وی خاطرنشان کرد: اینکه شورای فرهنگ عمومی یک مقام اجرایی ندارد نمی تواند 
مانعی برای تذکر دادن به دستگاه ها و نهادها باشد اما افراد باید در مطالبه گری های 

فرهنگی از ادبیات خاصی استفاده کنند.
آیت الله سعیدی با اشاره به اینکه مردم نباید نسبت به شوراهای فرهنگ عمومی بیگانه 
باشند، گفت: هر چند افراد مشخصی در نشست های این شورا حضور دارند اما اعضای 
شوراهای فرهنگ عمومی باید نسبت به استفاده از مشورت معتمدین و افراد آگاه اهتمام 

داشته باشند چراکه کار فرهنگی نیازمند اجماع مردم است.

شهردار قم:

اقلیمقمبرایاستقرارصنایعآلاینده
مناسبنیست

شهردار قم گفت: شهرداری برای کاهش آلودگی هوا در شهر قم، به دنبال گسترش 
استفاده از حمل و نقل عمومی در این شهر است.

دکتر سقائیان نژاد با اشاره به سیاست شهرداری قم در زمینه کاهش آلودگی هوا، 
اظهار کرد: شهرداری قم در این راستا به دنبال گسترش استفاده از حمل و نقل عمومی 
در شهر قم است، همچنین شهرداری برای تغییر نوع سوخت عرضه شده در شهر قم نیز 
تلاش می کند. شهردار قم ادامه داد: آلایندگی یک موتورسیکلت 12 برابر یک خودروی 
عادی است، با تقویت حمل و نقل عمومی، شهروندان راغب می شوند که از وسایل نقلیه 

شخصی استفاده نکنند و این مساله در بهبود هوای شهر قم تاثیر زیادی می گذارد.
سقائیان نژاد افزود: شهر قم یک سطح هموار دارد و استفاده از دوچرخه سنت 
گذشتگان ما بوده، اما متاسفانه امروزه سهم استفاده از دوچرخه در حمل و نقل درون 
شهر قم بسیار کم است. وی با اشاره به راه های کاهش آلودگی هوا در شهر قم، اظهار 
کرد: استفاده نکردن از وسایل نقلیه شخصی، استفاده از دوچرخه، استفاده از ناوگان 
حمل و نقل عمومی و استفاده از سوخت مناسب از جمله راه های کاهش آلودگی هوا 
در شهر قم است. شهردار قم ادامه داد: در شهر قم صنایع بزرگی وجود ندارد که هوای 
این شهر را آلوده کند، اقلیم شهر قم به هیچ وجه برای استقرار صنایع آلاینده مناسب 
نیست و تاکنون در برابر استقرار چنین صنایعی در قم مقاومت شده است. سقائیان نژاد 
خاطرنشان کرد: باید به سراغ مباحث زیست محیطی همچون کاشت فضای سبز و نیز 
برنامه ریزی برای کاهش تولید دی اکسید کربن برویم و تلاش کنیم که تولید آلاینده ها 

در شهر قم کاهش پیدا کند.

استاندار قم تاکید کرد

تداومبرنامههایمرتبطباتقویت
فرهنگشهروندی

استاندار قم در دیدار با هنرمندان جشنواره نمایشی "شهر خوب، شهروند خوب"،تداوم 
برنامه های مرتبط با تقویت فرهنگ شهروندی در قم را خواستار شد.

به گزارش روابط عمومی استانداری قم سید مهدی صادقی استاندار قم ظهر دیروزبا 
هنرمندان جشنواره نمایشی"شهر خوب، شهروند خوب" که در استانداری قمحضور 
یافتند دیدار کرد.استاندار قم در حاشیه این دیدار با بیان اینکه استفاده از ظرفیت 
هنر برایفرهنگ سازی تاثیرگذاری بیشتری نسبت به روش های فرمایشی دارد گفت: 
برگزاریجشنواره های خیابانی در این راستا نقش موثری ایفا می کند.محسن بهشتی 
معاون امور عمرانی استاندار قم نیز در دیدار با این هنرمندانضمن قدردانی از سازمان 
فرهنگی هنری شهرداری قم بابت برنامه ریزی اینرخداد فرهنگی، هدف گذاری این 
طرح در افزایش مشارکت عمومی جهت کاهش ترافیك و آلودگی هوا را مورد توجه 
قرار داد و گفت: تقویت نقش سازمان های مردمنهاد و شهروندان خوش ذوق در چنین 
برنامه هایی بایستی در دستور کار قراربگیرد.همچنین مهرداد غضنفری معاون امور 
اقتصادی و توسعه منابع استاندار تلاشبرای نهادینه سازی فرهنگ استفاده از دوچرخه را 
یکی از اقدامات خوب اینحرکت عنوان کرد و گفت: ارتقاء زیرساخت ها در کنار فرهنگ 
سازی می تواند به بهبود شرایط استان در مباحث ترافیکی منجر شود.جشنواره نمایشی 
» شهر خوب شهروند خوب« در راستای بهبود فرهنگ شهروندی باشعار »از خودمان 
شروع کنیم« با حمایت سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری شهر قماز پنجم دی ماه در 
شهر مقدس قم آغازشده و تا 5 بهمن ادامه دارد.در این جشنواره تعدادی از هنرمندان 
با پوشیدن لباس های شاخص در قالب چندگروه در نقاط مختلف قم حضور پیدا کرده 

و اصول عبور و مرور را به شهروندانقمی گوشزد می کنند.

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری قم:

تاکسیزائرسال۹۷درقمراهاندازیمیشود
مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری قم از راه اندازی "تاکسی زائر" با رانندگانی 

مسلط به زبان فارسی و عربی و حتی انگلیسی در سال 97 خبر داد.
مرتضی عزتی با اشاره به خدمات سازمان تاکسیرانی به شهروندان و زائران، اظهار 
داشت: در مجموع 17 هزار نفر مستقیما با تاکسیرانی کار می کنند که ٤ هزار راننده 
کمکی هم علاوه بر رانندگان تاکسی در نوبت دوم با این سازمان همکاری داشته تا 
شهروندان در هر ساعت از شبانه روز بتوانند خدمات تاکسی دریافت کنند. وی نوسازی 
تاکسی های شهر را یکی از اقدامات مناسب در راستای ارتقای سطح خدمات دانست 
و افزود: در یک و نیم سال گذشته بالغ بر 1500 تاکسی نوسازی شده که این روند 
نوسازی تاکسی ها همچنان ادامه دارد که هم اکنون سن ناوگان تاکسیرانی به 5.5 سال 
رسیده است. عزتی تصریح کرد: به رانندگان تاکسی مدل 86 و ماقبل اعلام شده که 
برای نوسازی مراجعه و ثبت نام کنند و در همین راستا در روند نوسازی، مدل جدید 
آریو دنده ای و اتوماتیک نیز به ناوگان تاکسیرانی اضافه شده است. وی خاطرنشان 
کرد: در آینده با افزایش تعداد تاکسی های آریو، تعدادی از این خودرو ها برای فعالیت 
و سرویس دهی به هتل ها، مسافرخانه ها و مجتمع های بزرگ تجاری واگذار می شود. 
مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری قم از راه اندازی تاکسی زائر مدل آریو در سال 
97 در قم خبر داد و گفت: این تاکسی ها در ایستگاه های اطراف حرم مطهر با رانندگانی 
مسلط به زبان فارسی، عربی و حتی انگلیسی و نیز آموزش های ویژه به زائران و مسافران 

خدمت رسانی می کند.

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم:

قمدرتولیدجداولشهریبهزودی
خودکفامیشود

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم گفت: با افزایش تولید جداول بتنی 
در شهر قم ، در آینده نزدیک، نیازی به وارد کردن جدول از استان های دیگر نداشته 

باشیم.
محمدتقی نادعلی با اشاره به تلاش این سازمان برای خودکفایی قم در زمینه تولید 
بتن و انواع جدول های موردنیاز شهر گفت: یکی از بخش هایی که در معاونت اجرایی زیر 
نظر سازمان قرار دارد، بحث بتن و فرآوردههای بتنی است؛ در گذشته یکی از مشکلات 
شهرداری جداول مورد استفاده در سطح شهر بود و جداول خشک بوده و کیفیت لازم 
را نداشتند و در مدت کوتاهی پریدگی در آنها به وجود می آمد و بعد از دو تا سه سال از 
رده خارج می شدند. وی اضافه کرد: به همین دلیل از تهران و ورامین و شهرهای دیگر 
جداول »وتپرس )wet press(« وارد می شد؛ در همین راستا سازمان توسعه و عمران 
به نمایندگی از شهرداری قم، نخستین دستگاه وتپرس را وارد استان کرد و جداول 
وتپرس را تولید کرد که امروز یکی از بهترین مراکز تولیدکننده این نوع جداول است 

که کیفیت بسیار بالایی دارد.
مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم تصریح کرد: در چنین اقداماتی که 
انجام می شود، بحث سوددهی خیلی مطرح نیست و بعد از ما چندین پیمانکار دیگر هم 
این دستگاه جدول ساز را وارد کردند که در آینده نزدیک، نیازی به واردکردن جدول از 

استان های دیگر نداشته باشیم.

حضرت زینب)س( اسوه پرهیزگاری، صبر و استقامت است، بزرگ بانویی که با 
شهامت و شجاعت پرچم پرافتخار نهضت عاشورا را برافراشته نگاه داشت و تسلی 
بخش آلام بازماندگان قیام کربلا شد و اینگونه بزرگ پرستار حماسه حسینی لقب 

گرفت. 
پنجم جمادی الاول پنجم هجری ولادت بانوی قهرمان کربلا و پرچمدار نهضت 
حسینی)ع(، حضرت زینب)س( فرزند بزرگوار امام علی)ع( و حضرت فاطمه)س( 
است. بانویی فداکار که همواره در سخت ترین روزهای امامت حضرت علی)ع( در کنار 

ایشان بود و به نشر مبانی اسلام می پرداخت. 
حضرت زینب)س( پس از شهادت پدر، برادرش امام حسن)ع( را لحظه ای تنها 
نگذاشت و هنگامی که امام حسین)ع( به امامت رسید در واقعه کربلا به همراه کاروان 
ایشان به کربلا رفت و پس از شهادت مظلومانه برادر با سخنرانی افشاگرانه خویش لرزه 

بر پیکره یزیدیان زمان انداخت و حماسه ساز بزرگ عاشورا شد.
حضرت زینب)س( در کربلا به پرستاری و مراقبت از امام سجاد)ع( و دیگر خاندان 
اهل بیت )ع( که در جبهه نبرد مجروح شده بودند پرداخت و ضمن انجام دادن رسالت 

مهم و تبلیغ که همانا ترویج اسلام و برملا ساختن حقایق کربلا غافل نشد. 
حضرت زینب)س( در 15رجب 6۳ هجری قمری چشم از دنیا فرو بست. اینک 

آرامگاه آن بانوی بزرگوار در سوریه، میعادگاه دوستداران اهل بیت)ع( است.
سالروز ولادت حضرت زینب)س( در تقویم ایران »روز پرستار« نام گرفت تا فرصت 
مغتنمی باشد برای قدردانی از پرستارانی که لحظه های زندگی خویش را با صبر، 
حوصله و تحمل سختی های بسیار برای خدمت به انسان های نیازمند سپری می 
کنند. پرستاری به معنای کمک به فرد بیمار برای انجام دادن آن دسته از فعالیت هایی 
است که سبب حفظ و ارتقای سلامت می شود به صورتی که اگر فرد توانایی، اراده و 

آگاهی لازم را داشت، می توانست آن فعالیت ها را بدون کمک انجام دهد. 
در فرهنگ اسلامی و تعابیر قرآنی، آن هنگام که پرستار برای یاری انسان نیازمندی 
تلاش می کند و برای جلب رضای پروردگار نیازهایش را برآورده می سازد،  مثل آن 
که او را از مرگ رهایی بخشیده و بدین وسیله، موجبات خرسندی خداوند را فراهم 
کرده است؛ زیرا پرستاری که با تلاش خویش جان مجروح و بیمار ناتوانی را نجات 
می دهد و برای بهبودی وی فعالیت می کند به یقین او را زنده کرده و به جامعه پر 

تلاش انسان ها باز گردانده است.
به مناسبت فرارسیدن سالروز میلاد حضرت زینب)س( و روز پرستار با حجت 
الاسلام »محسن عرفاتی« مدیر طرح و برنامه شبکه قرآن و معارف سیما و پژوهشگر 

امور دینی به گفت و گو پرداخت  ایم که در ادامه می خوانید.
*حضرت زینب)س( دارای ویژگی ها و القاب گوناگونی است، چرا به ایشان 

لقب »عالمه غیرمعلمه« داده اند؟ 
حضرت زینب)س( پنج سال از زندگی خویش را در دامان پیامبر اسلام )ص( تربیت 
یافت و سجایای اخلاقی و معارفی ایشان در خاندان عترت شکوفا شد. همچنین اندکی 
بیش از پنج سال با مادر بزرگوارشان؛ فاطمه زهرا)س( زندگی کرد و در این مدت 
از معارف وحیانی و رفتارهای تربیتی حضرت زهرا)س( بهره جست به همین علت 
الگوی صبر و مقاومت شد. حضرت زینب)س( با علوم غیب، معارف و تفسیر قرآن 
که مخصوص خاندان اهل بیت)ع( بود آشنایی کامل داشت و به همین دلیل به او 
لقب عالمه غیرمعلمه داده اند. علما و دانشمندان و محدثان بزرگی اتفاق نظر دارند که 

حضرت زینب )س( بانویی تیز هوش، فصیح و بلیغ بود. 
حضرت زینب)س( الگوی عفت و تقوا به شمار می رفت و این رسالت را به حکم 
شرع و وظیفه بر عهده گرفت. در ایجاد تاریخ اسلام نقش های زیاد و تاثیرگذاری را 
داشته و هدف والای سالار شهیدان را تمام و کمال اجرا کرد و باید گفت که جریان 
عاشورا و شهادت امام حسین)ع( و یارانش بدون حضور حضرت زینب)س( تداوم نمی 
یافت. موضوع دیگر در بصیرت حضرت زینب)س( در حرکت با کاروان امام حسین)ع( 
می دانند که یکی از پیش شرط های ازدواج خود را همراهی با برادرش دانسته بود. 

*دلایل اینکه حضرت زینب )س( در میان مردم از قدرت و احترام ویژه ای 
برخوردار بود، چیست؟ 

حضرت زینب)س( در برخورد با مخالفان و سخن گفتن برای بانوان آن دوران 
از رفتار مادرش حضرت زهرا)س( بهره می برد. وی همواره شاهد بود که حضرت 
علی)ع( سعی داشت تا از انحراف های به وجود آمده در جامعه مسلمانان جلوگیری 
کند و اینگونه بر بینش و آگاهی های خویش می افزود و از صبر و عظمت پدر الهام 
می گرفت و درس فداکاری می آموخت که چگونه باید تمام مشکلات و رنج ها را در 
راه خداوند تحمل کند، محرومیت ها را پذیرا باشد و مصالح فردی را فدای مصلحت 
اسلام کند. حضرت زینب)س( قدرتی داشت که هر وقت می خواست جایی برود به 

استقبال او می آمدند در حقیقت مردم احترام حضرت فاطمه)س( را برای او قایل 
بودند. ایشان یک علم بدیهی در اختیار داشت و با پرورش و تزکیه روح خویش به تمام 

معارف روز دست یافته بود. 
»*راوی خطبه فدک« یکی از صفاتی است که به حضرت زینب)س( لقب 
داده اند، این مساله از کجا نشات می گیرد و به چه دلیل محدثان دینی این 

ویژگی را برای ایشان در نظر گرفته اند؟ 
مهمترین روایتی که در وصف این بانوی فداکار نقل می شود راوی خطبه فدک 
است. ابوالفرج اصفهانی یکی از علمای دینی می گوید که حضرت زینب)س( راوی 
احادیث حضرت فاطمه)س( بوده است و ایشان در شب های سخت اسارت و یتیم 
داری زیر شکنجه و حتی در سخت ترین شرایط نماز شب و نافله را ترک نکردند. این 
نشانه ای بسیار گویا به شمار می رود مبنی بر اینکه ایشان در عبادت یک فرد فرزانه و 
الگو برای دیگران بودند. 2 خطبه؛ یکی در کوفه و دیگری در شام و در مجلس یزید از 

حضرت زینب)س( در مقاتل معتبر و کتاب  های تاریخ موجود است.
* یکی از مهمترین نکات اخلاقی در بررسی جریان کربلا، اهتمام حضرت 
زینب)س( به حفظ حجاب و عفت است، با وجود آن همه رنجی که در دوران 
اسارت بر ایشان و کاروانشان گذشت توجه به این نکته را چگونه تبیین 

می کنید؟
پس از شهادت امام حسین)ع( و اسارت خاندان پیامبر)ص( رنج و مصیبت بسیاری 
بر حضرت زینب)س( تحمیل شد و این بانوی بزرگوار در هیچ مکانی حیا و حجاب 
خویش را ترک نکرد و این پیام مهمی برای زنان و دختران مومنه دارد که حتی در 
سخت ترین شرایط نیز حضرت زینب)س( از بصیرت دینی غفلت نکرده و در حقیقت 
با همان حجاب و عفت، مردم زمانه خود را که در جهالت بسر می بردند بیدار کرد. 
حضرت زینب)س( در برخی مکان ها در هنگام اسارت با ایراد خطبه کوبنده ای از 
نهضت سیدالشهدا)ع( دفاع کرد در آن شرایط با حفظ همه جوانب چهره واقعی 
یزیدیان را بر ملا و در تداوم مسیر امامت از امام سجاد)ع( به عنوان حجت خداوند 

در زمین دفاع کرد.
*حضرت زینب)س( در حادثه کربلا چه نقشی در اصلاح جامعه ایفا داشت 

و در جامعه کنونی چگونه می توان از رفتار ایشان تاسی گرفت؟
نقش آفرینی حضرت زینب)س( در همراهی امام حسین)ع( و حضور در کاروان 
ایشان از مدینه تا مکه و حرکت به طرف کوفه و نقش ویژه او در باور و شناخت امام 
زمان خویش و یاری دین خداوند یکی از مهمترین حرکت های رفتاری آن بانوی 
بزرگوار به شمار می رود. وقتی نهضت امام حسین )ع( برپایه اصلاح امت پیامبرش 
و اقامه امر به معروف و نهی از منکر است، به طور یقین حرکت حضرت زینب 
کبری)س( نیز اصلاح جامعه، نصرت دین خدا، شناساندن معروف و تبری جستن از 
منکر محسوب می شود. رعایت و توجه به عزت برای تمام انسان ها به خصوص زنان 
در باب اخلاق خانوادگی و نوع برخورد با همسران بسیار مهم و ضروری محسوب می 

شود. بر پایه رفتار حضرت زینب)س( آدمی نباید در هنگام مواجه شدن با حوادث 
سخت از پای در بیاید و همواره به آن فکر کند، زیرا یکی از سختی های زندگی تحمل 

همین رنج ها است.
*چه عواملی سبب شد تا اقتدار و صلابت ایشان در مدیریت بحران در 

شرایط طاقت فرسای پس از حادثه عاشورا بیشتر دیده شود؟
حضرت زینب)س( با توجه به اینکه مصیبت و سختی های زیادی در حادثه کربلا 
دید اما به مدیریت بحران در آن شرایط طاقت فرسا پرداخت. کودکان، زنان و داغ 
دیدگان وقتی به چهره آن حضرت)س( نگاه می کردند، آرام می شدند، گویا اسکان و 
آرامشی برای آنها حاصل می شد. در آن شرایط سخت و تهاجم برای نجات جان تمام 
زنان و کودکان و برای آنکه آن ها را از آتش زدن خیمه ها و غارت اموالشان و تعرض 
سربازان ابن سعد در امان نگاه دارد، آنان را پراکنده و خود را ناجی و سپر حضرت زین 
العابدین)ع( می  کند. حضرت زینب)س( چنان باشجاعت و دلاوری، تمامی توطئه 
ها و نیرنگ های دشمنان را در زمان اسارت نقش بر آب می کند که گویی تمامی 

زنجیرهای اسارت را به یکباره پاره کرده و آن ها را بر سر یزیدیان خراب می کند. 
* زنان مسلمان چگونه می توانند از رفتار و منش حضرت زینب)س( الگو 

بگیرند و به آن جامه عمل بپوشانند؟ 
حضرت زینب)س( تنها خواهر شهید نبود، بلکه مادر شهید هم بود؛ ایشان فرزندانی 

را تربیت کردند که در رکاب امام حسین)ع( به شهادت رسیدند.
زینب کبری)س(، یک زن نمونه تربیت یافته فرهنگ وحیانی است که اگر بخواهیم 
در جامعه کنونی افرادی را به عنوان الگو برای تربیت فرزندان قرار داد حضرت فاطمه 
زهرا)س( و تربیت یافته اش حضرت زینب کبری)س( از بهترین گزینه ها محسوب 

می شوند. 
الگو قرار دادن این 2 بزرگوار تنها با شعار محقق نمی شود بلکه دختران مسلمان و 
شیعه باید از رفتار و زندگی آن ها تاسی بگیرند. این الگو گرفتن در حوزه عبادت و 
بندگی و هم تربیت دینی فرزندان و شکوفایی فضایل اخلاقی و اسلامی در نسل های 

بعدی و نیز در زمینه حضور فعال اجتماعی است. 
*دلایل نامگذاری سالروز میلاد حضرت زینب)س( به نام روز پرستار 

تداعی گر چه مساله ای است؟
حضرت زینب)س( نقش نگهداری از قیام خون بار حسینی را بر عهده داشت و 
تنها فردی بود که پیام عاشورا و کربلا را به تمام نسل ها رساند و به دلیل تجلیل از 
مقام و شخصیت والای او سالروز میلاد وی را به نام روز پرستار نام نهاده اند. مقام آن 
حضرت)س( به قدری بالا است که باید از او به عنوان پرستار نهضت و انقلاب حسینی 
نام برد، زیرا او نقش حفاظت قیام امام حسین)ع( را بر عهده داشت که اگر چنین 
نبود، کربلا در کربلا باقی می ماند. حضرت زینب )س( در پس آن مصیبت ها، پرچم 
سنگین ولایت را بر دوش گرفت و در برابر کفر ایستاد و خطابه خواند تا مردم را بیدار 

کند که از آن پس بود که حرکت های اسلامی را شاهد هستیم. 

به مناسبت سالروز ولادت حضرت زینب)س(

حضرت زینب)س(؛ اسوه صبر و پرستار بزرگ عاشوراییان 

 ایمان  گروه اجتماعی:
سمانه سادات فقیه سبزواری 

نخستین بانوی قمی که مربی نمایش های خلاق است  گفت: 
سال هاست که روی نمایش کودکان کار می کنم و با خاک صحنه 
نفس می کشم.  اکرم مهدی زاده بانوی هنرمند و موفق قمی متولد 
1۳60است که فعالیت هنری خود را در نیمه دهه 70 خود را با 
نمایش کودکانه آغاز کرد و پس از آن با حضوردر مرکز صدا و سیمای 
قم به اجرای نمایش های رادیویی با همکاری هنرمندان پیشکسوتی 
مانند احمد سلیمانی و علی فرحناک، فعالیت خود را دراین عرصه 
ادامه داد و درنیمه نخست دهه 80 پس از فراگیری تخصصی 
کارگردانی در انجمن سینمای جوان استان قم، با تولید نخستین 
فیلم کوتاه در جشنواره های استانی و ملی خوش درخشید. علاقه وی 
به کودکان موجب شد که فعالیت هنری خود را روی نمایش های 
کودکان متمرکز کند تا جایی که به عنوان »نخستین بانوی مربی 
نمایش های خلاق« در استان قم شناخته شد. در این راستا روزنامه 

ایمان گفت و گویی را با این بانوی هنرمند ترتیب داد.
راه  در  هم  مشکلی  قمی  هنرمند  بانوی  یک  عنوان  *به 

رسیدن به اهدافتان داشته اید؟ 

هرگاه قرارباشد کاری برای نخستین بار صورت بگیرد ممکن است 
مشکلاتی را هم به همراه داشته باشد و این مسئله نسبت به من هم 
صدق می کند ولی من تلاش کردم با وجود محدودیت هایی که برای 
فعالیت هنری بانوان وجود داشت درراه رسیدن به اهدافم وعملی 

کردن آن ها گام بردارم. 
*چه عاملی موجب شد که شما روی کارنمایش کودکان 

متمرکز شوید؟ 
من به کودکان و احساسات و عواطف پاکشان علاقه دارم، به همین 
دلیل تلاش کردم کودکان و نوجوانان را با نمایش های ویژه این گروه 
سنی شاد کرده و همچنین با دعوت آنان برای حضوردر کلاس های 

آموزش اجرای نمایش هیجاناتشان را تخلیه کنند. 
*ارتباط شما با هنرجویان نوجوان چگونه است؟ 

ارتباط صمیمانه ای بین من و هنرجویانم وجود دارد تا جایی که آنان 
را تشویق می کنم هیچ مسئله ای را پیش خود پنهان نکنند. من 
معتقدم درون ریزی در کودکان می تواند بسیار خطرناک و تهدیدی 
جدی باشد و کار آنان را به جای باریکی بکشاند و دچار آسیب 

جدی شوند. 
*درراستای برگزاری کارگاه های نمایش خلاق شخص و یا 

نهادی هم با شما همکاری دارند؟ 
در حال حاضر با آقای »حسین فدایی حسین« که یکی از اساتید 
برجسته و فعال در زمینه نویسندگی نمایش کودکان به شمار می رود 
همکاری خوبی داریم و کارگاه های گوناگونی نیز با موضوع نمایش 
خلاق برگزار کردیم. همچنین همکاری مطلوبی نیز با کانون پرورشی 
فکری کودکان و نوجوانان استان قم دارم وبا همکاری این نهاد به 
برگزاری کارگاه های نمایش خلاق و بازیگری اقدام کردم که توانسته 

نتایج خوبی را به دنبال داشته باشد. 
* اشتغال در خارج از منزل مشکلی برای زندگی خانوادگیتان 

بوجود نمی آورد؟ 
هر بانویی که بیرون از منزل به کار اشتغال دارد ممکن است زمان 
کمتری را در کنار خانواده باشد ولی این مسئله حائزاهمیت است 
بانوانی که به انجام کارهای اداری و فرهنگی در خارج از منزل اشتغال 
دارند، همیشه برنامه ریزی و مدیریت بهتری برای زندگیشان دارند و 
توجه به همه این عوامل به صورت صحیح در کنار هم می تواند فضای 

خوبی را در خانه و خانواده ایجاد کند. 
*برای شناخت علایق و مشکلات فرزندان خود تا چه میزان 

موفق بودید؟ 
تلاش کردم سه فرزندم را به سمتی ببرم که علایق، مشکلات و 
اهداف آنان را بشناسم، شاید سالانه حدود ٤00 کودک و نوجوان 
به صورت هنرآموز با من در ارتباط هستند و من همانگونه که برای 
استعدادیابی وعلایق آنان تلاش می کنم برای فرزندان خودم نیز از 

هیچ تلاشی فروگذار نیستم و به دنبال ترغیب انگیزه آنان هستم. 
*فعالیت اجتماعی درقم برای شما محدویتی ایجاد نکرده 

است؟ 
جمله  از  قم  شهر  که  هرچند  نمی آورد؛  ممنوعیت  محدودیت 
شهرهایی به شمار می رود که دارای هنجارهای خاصی است ولی 
من تلاش می کنم با این نوع فضا در جامعه سازگار باشم و با شناخت 
اصولی ازهنجارهای شهرم دیدگاه صحیح و متناسبی را دنبال کنم 
که این شناخت می تواند موجب موفقیت های بسیاری درکار ها باشد. 
من سعی کردم دربحث ارتقاء فرهنگی شهرم کوشا باشم و ازیک 
پوسته ای خودم رابیرون بکشم و به همه بانوان بگویم »ما می توانیم« 

به شرطی که خودمان منزلت خود را حفظ کنیم. 
*همسرتان نسبت به فعالیت های اجتماعی شما چه واکنشی 

نشان می دهد؟ 
کارهای  انجام  برای  من  مشوق  و  پشتیبان  همیشه  همسرم 
اجتماعی ام است و این مسئله جای قدردانی دارد. در بسیاری از 
اوقات در کارهای منزل هم کمک شایانی به من می کند تا بهتر بتوانم 

در انجام فعالیت های اجتماعی موفق باشم. 
هم  قم  استان  خارج  در  اجتماعی  و  فرهنگی  *فعالیت 

داشته اید؟ 

هنگامی که در تهران تحصیلات تکمیلی ام را سپری می کردم، با 
استفاده از این فرصت تلاش کردم با کسانی که در فضای فرهنگی 
کار می کردند جلساتی را برای فرهنگسازی و آسیب شناسی برخی 
مسائل جامعه داشته باشم. در این راستا با دعوت از خانواده ها به اکران 
فیلم هایی پرداختیم که سطح آگاه اجتماعی آنان را بالا می برد که 
به طورمثال؛ فیلم »هیس دختران فریاد نمی زنند« یکی از فیلم هایی 
بود که اکران و آسیب شناسی شد که هدف از این اقدامات رساندن 
خانواده ها به درک صحیح و متقابل بود. کلاس های خصوصی فن 
بیان، زبان بدن و ارتباط موثر که از مهارت های بازیگری به شمار 
می رود نیز در پایتخت برگزار کردم که بسیار مورد استقبال قرار 

گرفت. 
*هنرمندان بسیاری در مناطق زلزله زده برای یاری زلزله 

زدگان حضور یافتند، شما چطور؟ 
در روزهای نخست زلزله عازم کرمانشاه شدم زیرا احساس می کردم 
کودکان این حادثه تلخ بی پناه هستند و با فضای روحی ناراحت 
کننده ای دست و پنجه نرم می کنند، به همین دلیل برای ایجاد 
فضایی شاد با گروه »امام رضایی ها« با سرپرستی حاج حسین یکتا 
به عنوان کار شناس کودک و مسوول کسانی که می خواستند در 
مناطق زلزله زده کار کودک انجام دهند به این مناطق اعزام شدم. 

*هدفتان از سفر به مناطق زلزله زده چه بود؟ 
هدف من و سایر دوستانی که در این مناطق حضور یافته بودیم این 
بود که بگوییم که ما آمده ایم با شما همدل شویم و خارج از هر دید 
قومیتی و مذهبی زبان مشترک خودمان را به ارمغان آوردیم و زبان 
ما همدلی ودرک است که به لطف خداوند توانستیم با نمایش هایمان 

فضای شادی را برای بچه ها رقم بزنیم. 
*کار جدیدی هم در دست دارید؟ 

با همراهی کانون پرورشی فکری کودکان و نوجوانان نمایشی که 
برای گروه سنی »ب ج و د« است آماده می شود که این نمایش 
)کارگاهان مدرسه( نام دارد. نمایشنامه آن توسط آقای حسین فدایی 
تهیه شده و تمرین آن مدتی است که آغاز شده است. وجه تمایز 
این نمایش با سایر نمایش های کانون پرورشی فکری کودکان و 
نوجوانان، صحنه ای بودن این نمایش است که پس از اتمام این کار، 

نمایش شاد عروسکی کودک را آماده می کنیم. 
و  کودکان  پرورشی  کانون  که  شد  موجب  عاملی  *چه 

نوجوانان به سمت نمایش های صحنه ای روی بیاورد؟ 
این کانون، هدف و سیاست هایی داشت که حتما باید نمایش های 
آن در فضای عروسکی به صحنه می رفت تا هنگام همزاد پنداری به 
روحیه کودکان لطمه ای وارد نشود ولی برگزاری کلاس های بازیگری 
متعدد که سال های اخیر برگزار شد نشان داد که نوجوانان علاقمند 
هستند که خودشان یک نمایش صحنه ای اجرا کنند و من نیز زمینه 

را برایشان فراهم کردم.

درگفت و گو با نخستین بانوی مربی نمایش های خلاق مطرح شد

محدودیت»ممنوعیت«نمیآورد

 علی حبیبی 

شهروندان در کنار همه فعالیت های روزانه خود نیازمند شادی و شادابی هستند و 
چنانچه به این مهم توجه نکنند، به خیلی از بیماری ها از جمله افسردگی مبتلا خواهند 

شد؛ شاید این ساده ترین جمله در خصوص میزان تاثیر شادی در سلامتی انسان باشد. 
اگر قرار باشد بیماری هایی که به علت توجه نکردن به شادی در انسان بروز می کند 
را برشماریم، شاید یک فهرست طولانی را شامل شود. این بیماری هایی که بر اثر همین 
فقدان شادی ها در جامعه بروز می یابد خسارات فراوانی به جامعه و خانواده وارد می کند 

که در نهایت آسیب آن به فرزندان و نسل حاضر و آینده وارد می شود.
واقعیت این است که میزان تولید شادی مطابق با ارزش های جامعه ما اندک است و 
حتی برخی از شادی ها در مناسبت های مختلف، نمی تواند کارکرد شادی های موثر و 

معقول را در جامعه به همراه داشته باشد.
بطور قطع جامعه افسرده هرگز نمی تواند کارکرد یک جامعه شاداب و پویا را داشته باشد. 
پدر و مادر افسرده هرگز نمی توانند مثل انسان های سالم، فرزندان خوبی تربیت کنند و 

به احتمال زیاد فرزندان آنان نیز این شرایط را به ارث خواهند برد.
به گفته حسن هاشمی وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در حال حاضر 16،8 

درصد زنان و 10درصد مردان ایرانی افسرده هستند. 
این افسردگی می تواند در همه ابعاد جامعه تاثیر منفی خود را برجا گذارد. برای مثال 
انسان های افسرده هرگز نمی توانند آدم های موفقی در جامعه باشند. پیشرفت و رشد 
تولیدات یک جامعه با انسان های افسرده به سرانجام نمی رسد و خیلی از تحولات مثبت 

نمی تواند در چنین جوامعی رخ دهد یا ناقص تحقق می یابد.
کم رنگ بودن میزان شادی کاملا در روابط و مناسبات افراد جامعه هویدا است و نسلی 
که با چنین رویه ای تربیت شود، نمی تواند یک خانواده شاد مطابق با ارزش های جامعه 

تشکیل دهد.
خلاء جشن ها و شادی های جمعی در جامعه ما وجود دارد و شاید فقط برخی از 
تحولات ورزشی که فاصله روی دادن آن با رویداد مشابه دیگر حتی یک دهه هم طول 

بکشد، چنین فرصتی را برای جامعه ما فراهم کند.
برای مثال فوتبال ایران در هشتم آذرماه 1۳76 با عبور از سد استرالیا توانست برای 

دومین بار به جام جهانی صعود کند. این پیروزی و صعود به جام جهانی، بسیاری از مردم 
را در ساعات اولیه عصر همان روز به صورت خودجوش به خیابان های پایتخت کشاند و 

حضور آنان در خیابان ها تا پاسی از شب نیز ادامه داشته است. 
جامعه ما پس از این واقعه که اکنون 20 سال از آن می گذرد کمتر شاهد چنین 
رویدادهایی بوده است؛ همین صعود، مردم را ماهها شاد نگه داشت؛ اگر امروز جامعه از 
شرایط ظهور و بروز شادی فاصله دارد به این دلیل است که زمینه و امکانات آن را در 

جامعه مهیا نکردیم.
این جامعه در کنار نبود شادی های جمعی، در تولیدات فیلم های سینمایی و تلویزیونی 
نیز به شادی ها کمتر توجه نشان می دهد. اغلب فیلم های وطنی، حاوی قصه های درام 
و اکشن هستند و طبیعتا این داستان ها نمی تواند جوانان و به طور عام جامعه را شاد نگه 
دارد. نبود چنین تولیداتی باعث شده که گرایش جوانان و افراد جامعه به سمت برنامه های 

شبکه های ماهواره ای دیگر کشورها سوق پیدا کند.
باید کارشناسان مطابق ارزش های جامعه، نسخه ای از شادی ها را برای نسل حاضر 
بپیچند تا آنان از این حالت رخوت و افسردگی بیرون بیایند؛ آینده کشور با داشتن نسلی 
سالم و بانشاط رقم خواهد خورد و بی توجهی به این مهم، می تواند هم کشور را از رسیدن 

به جامعه سالم باز دارد و هم هزینه های درمانی جامعه و خانواده ها را افزایش دهد.

ماچقدرشادیم؟






